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Czas na Dąbrowę

Rozmowa z prezydentem miasta
Zbigniewem Podrazą

str. 3 Ekologiczny węzeł gordyjski

Od początku obecnej kadencji samo-
rządowej tematem numer jeden jest
sytuacja w MZOK Lipówka II.

str. 4 Wspomnienie Papieża Polaka

2 kwietnia, w drugą rocznicę śmieci Pa-
pieża Jana Pawła II, mieszkańcy Dąb-
rowy oddali hołd jego pamięci.

str. 6 Debeściak 2007

Dąbrowska Ściema 
Kabaretowa 2007 - pałac płakał ze
śmiechu

str. 12

Piąta bateria

3 kwietnia  2007 urucho-
miono produkcję na ba-
terii koksowniczej nr 5.
Sfinalizowanie tej inwe-
stycji jest ważnym ele-
mentem strategii handlo-
wej spółki. Pozwoli na
znaczące zwiększenie
produkcji i zdynamizuje
rozwój firmy. 
W uroczystości otwarcia
wzięli udział: Edward
Szlęk - prezes zarządu
Koksowni Przyjaźń, Jaro-
sław Zagórski - prezes
zarządu Jastrzębskiej
Spółki Węglowej, Konrad
Jaskóła - prezes zarządu
Polimex Mostostal, który
był głównym wykonawcą
inwestycji oraz wicemini-
ster gospodarki - Krzy-
sztof Tchórzewski. Nową
baterie poświęcił bp
Adam Śmigielski. Wśród
zaproszonych gości zna-
leźli się m. in. parlamen-
tarzyści z regionu, woje-
woda śląski Tomasz Pie-
trzykowski, przewodni-
cząca dąbrowskiej Rady
Miejskiej Agnieszka Pa-
sternak oraz I zastępca
prezydenta miasta Hen-
ryk Zaguła. 
Z dużym uznaniem do te-
go przedsięwzięcia od-
niósł się wiceminister
Tchórzewski. - Ta inwesty-
cja najlepiej świadczy o
kondycji firmy. Warto
podkreślić, że została
zrealizowana ze środków
własnych - mówił.   Nie
obeszło się także bez po-
ruszenia tematu najbar-
dziej rozpalającego bran-
żę czyli planów utworze-
nia wielkiego holdingu
grupującego
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Wwiêkszoœci du¿ych
miast wojewó-
dztwa œl¹skiego
œródmieœcia zmie-

ni³y siê nie do poznania. Cho-
rzów ju¿ dawno wyremontowa³ i
zamieni³ w presti¿owy pasa¿ ul.
Wolnoœci. W Sosnowcu grunto-
wnie przebudowano samo serce
miasta - teren przylegaj¹cy do
dworca kolejowego. Podziemny
ci¹g handlowo-us³ugowy budzi
podziw wszystkich odwiedzaj¹-
cych stolicê Zag³êbia. Trwa wiel-
ka przebudowa centrum Kato-
wic. Po zakoñczeniu prac przy
budowie g³ównych ci¹gów ko-
munikacyjnych przyszed³ czas na
modernizacjê œcis³ego centrum.
Odnawiane s¹ kamienice. Zmie-
niaj¹ wygl¹d place i skwery.
Wszystko wskazuje na to, ¿e po
chudych latach los uœmiechn¹³
siê tak¿e do D¹browy Górniczej.
W przysz³ym roku okolice dwor-
ca kolejowego zmieni¹ siê diame-
tralnie. Wszystko za spraw¹ bu-
dowanego Centrum Handlowe-
go "Pogoria".

Nowoczesny kompleks po-
wstaje przy ul. Sobieskiego, w sa-
mym sercu D¹browy Górniczej.
Na dziesiêciu hektarach budowa-
ne s¹ hale, parkingi i drogi dojazdo-
we. Wszystko zgodnie z nowator-
skim projektem zaakceptowanym
przez w³adze miasta. Kompleks w
niczym nie bêdzie przypomina³

tradycyjnych hipermarketów,
gdzie dominuj¹ blaszane, pofalo-
wane œciany u³o¿one w kszta³t pro-
stok¹tnych magazynów. Kubatura
ca³ego obiektu siêgnie 30 tysiêcy
metrów kwadratowych. Klienci
bêd¹ mieli do dyspozycji dwa po-
ziomy handlowo-us³ugowe. Zapla-
nowano dwa sklepy wielkopowie-
rzchniowe. Zakupy bêdzie mo¿na

tak¿e robiæ na przestronnym pasa-
¿u, gdzie zlokalizowano 90 mniej-
szych punktów handlowych. Cen-
trum bêdzie tak¿e znakomitym
miejscem do spêdzania wolnego
czasu. W sk³ad nowego kompleksu
wejdzie multikino. Przestronne sa-
le bêd¹ mog³y jednoczeœnie pomie-
œciæ setki widzów. Nie zabraknie

tak¿e klubu fitness dla mi³oœni-
ków aktywnego spêdzania wolne-
go czasu. Si³ownie oraz sale spor-
towe zostan¹ wyposa¿one w naj-
lepszy sprzêt treningowy i
rekreacyjny. Zajêcia bêd¹ siê od-
bywa³y pod okiem doœwiadczo-
nych instruktorów i trenerów. Ar-
chitekci nie zapomnieli o czêœci
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Centrum handlowe, kompleks targowy, nowe drogi i parkingi…

Nareszcie coś drgnęło 

Kubatura całego obiektu sięgnie 30 tysięcy
metrów kwadratowych. Klienci będą mieli do
dyspozycji dwa poziomy handlowo-usługowe.
Zaplanowano nowoczesne sklepy wielkopo-
wierzchniowe. Zakupy będzie można także ro-
bić na przestronnym pasażu, gdzie zlokalizo-
wano 90 mniejszych punktów handlowych.
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gastronomicznej. Bêd¹ j¹ tworzyæ
bary szybkiej obs³ugi, restauracje,
kawiarnie i cukiernie.

Wed³ug zapewnieñ inwesto-
rów pierwsi klienci wejd¹ do
Centrum Handlowego

"Pogoria" ju¿ za rok. Do tego
czasu zostan¹ wybudowane
wygodne drogi dojazdowe oraz
chodniki dla pieszych. Nato-
miast g³ówny parking pomieœci
jednorazowo 1212 samocho-
dów.

To nie jedyna inwestycja,
która zmieni wizerunek D¹bro-
wy Górniczej. Na granicy na-
szego miasta i Sosnowca kielec-
ka firma "Kolporter" rozpoczê³a
budowê nowoczesnego cen-
trum wystawienniczego "Expo
Selesia". Pod inwestycjê zosta-
n¹ zagospodarowane tereny po
zak³adzie "Silma". O wyborze
miejsca zadecydowa³a znakomi-
ta lokalizacja w pobli¿u wygo-
dnych, czteropasmowych dróg.
Blisko st¹d nie tylko do Drogi
Krajowej nr 1 (Warszawa -Cie-
szyn), ale tak¿e do autostrady i
tras wiod¹cych do g³ównych
miast województwa. Przestron-
ne hale targowe bêd¹ mog³y go-
œciæ wystawy niemal wszystkich
licz¹cych siê bran¿y. Bêd¹ przy-
stosowane do ekspozycji zaró-
wno niewielkich towarów, jak i

wielkogabarytowych produk-
tów. Wraz z halami bêdzie przy-
gotowywana tak¿e czêœæ konfe-
rencyjna. Tutaj bêd¹ siê spoty-
kaæ przedstawiciele firm,
eksperci bran¿owi oraz znawcy
rynku. Wed³ug ostro¿nych sza-

cunków w ci¹gu roku Expo Si-
lesia bêdzie organizatorem oko-
³o 25 du¿ych imprez targo-
wych. Eksperci s¹ zgodni, ¿e
centrum wystawiennicze pozy-
tywnie wp³ynie na wizerunek
D¹browy Górniczej.

- W kwestii rozwoju miasta,
mimo kilku pozytywnych przy-
k³adów, mamy jeszcze wiele do
zrobienia. Spraw¹ priorytetow¹
jest przede wszystkim poprawa
atrakcyjnoœci inwestycyjnej gmi-
ny oraz o¿ywienie gospodarcze -
mówi Zbigniew Podraza, prezy-
dent D¹browy Górniczej. -  Je-
dnym z dzia³añ zmierzaj¹cych do
tego celu bêdzie przygotowanie
przez gminê infrastruktury dla
tworzonego Regionalnego Parku
Katowickiej Specjalnej Strefy
Ekonomicznej. Wokó³ powstanie
uk³ad komunikacyjny ³¹cz¹cy m.
in. Tucznawê z Euroterminalem
a nastêpnie z drog¹ ekspresow¹ S
1 prowadz¹c¹ do lotniska w Py-
rzowicach. D¹browa musi lepiej
wykorzystywaæ swój niew¹tpli-
wy atut, jakim jest œwietne po³o-
¿enie. Tutaj krzy¿uj¹ siê drogi

krajowe Kraków-Wroc³aw i Cie-
szyn-Gdañsk.  W s¹siedztwie
znajduje siê Euroterminal z tzw.
szerokim torem. W pobli¿u, w
Pyrzowicach i Balicach, funkcjo-
nuj¹ miêdzynarodowe lotniska.
Efektywne wykorzystanie w³aœ-
nie tych mocnych stron jest je-
dnym z kluczy do sukcesu gospo-
darczego. Nie trzeba dodawaæ,
¿e powodzenie w tej dziedzinie
pozytywnie prze³o¿y siê na inne
sfery.

Jest szansa, ¿e miasto rozbu-
duje tak¿e tereny rekreacyjne.
W³adze D¹browy Górniczej
rozpoczê³y starania o pozyska-
nie dotacji bezpoœrednich z
Brukseli na budowê sieci œcie-
¿ek rowerowych, które otocz¹
d¹browskie jeziora i po³¹cz¹
centrum miasta z tak zwanymi
zielonymi dzielnicami. Obok
œcie¿ek powstan¹ centra re-
kreacyjne - korty, boiska i place
zabaw dla dzieci. Na razie op-
racowywana jest koncepcja i
za³o¿enia projektu, ale ju¿ teraz
wiadomo, ¿e ma on du¿e szan-
se na wsparcie unijne.

Przy budowie i póŸniejszej
obs³udze nowych inwestycji
znajdzie pracê kilkaset osób. Po-
szukiwani bêd¹ nie tylko sprze-
dawcy, ale tak¿e ochroniarze,
kelnerzy, przedstawiciele handlo-
wi, personel niskiego i œredniego
szczebla znaj¹cy bran¿ê kinow¹
itd. Jest wiêc szansa, ¿e stosun-
kowo wysokie bezrobocie zna-
cznie siê obni¿y.

To tylko kilka przyk³adów na
o¿ywienie gospodarcze D¹browy
Górniczej, które mo¿e wp³yn¹æ
nie tylko na zmianê wizerunku
naszego miasta, ale równie¿ na
poprawienie jakoœci ¿ycia. Teraz
trzeba tylko trzymaæ kciuki, ¿e-
by inwestorzy dotrzymali zapo-
wiadanych terminów.

Grzegorz Cius 
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Na sesji Rady Miejskiej
(28 lutego) radni
podjêli uchwa³ê o
przyst¹pieniu D¹bro-

wy do Œl¹skiego Zwi¹zku Gmin
i Powiatów. G³osowanie poprze-
dzi³a dyskusja, w której nie bra-
kowa³o w¹tpliwoœci i zastrze¿eñ
odnoœnie zasadnoœci wst¹pienia
do tego zwi¹zku.

Œl¹ski Zwi¹zek Gmin i Po-
wiatów jest stowarzyszeniem,
które stawia sobie za cel szeroko
rozumiane wsparcie dla spo³e-
cznoœci lokalnych i samorz¹dów
województwa œl¹skiego. Swoj¹
misjê realizuje m. in. poprzez
kreowanie wspólnej polityki sa-
morz¹dów, wspieranie rozwoju
gospodarczego tworz¹cych go
gmin i powiatów, dzia³alnoœæ in-
formacyjno-szkoleniow¹ w za-
kresie programów i polityk UE.

W trakcie dyskusji radny Zbi-
gniew £ukasik podniós³ argu-
ment marginalizacji Zag³êbia w
inicjatywach podejmowanych ze
œl¹skimi gminami. Swój negaty-
wny stosunek do przyst¹pienia
D¹browy do ŒZGiP dosadnie
wyrazi³ te¿ radny Grzegorz Ja-
szczura. Wed³ug niego, przy³¹cze-
nie siê miasta do zwi¹zku to de
facto niczemu nie s³u¿¹ce zapisa-
nie siê do klubu dyskusyjnego a
nieobecnoœæ w nim to wrêcz atut.

- D¹browa jest jedynym za-
g³êbiowskim miastem, które nie
nale¿y do tego zwi¹zku. Trzeba
byæ z tego dumny, ¿e przynaj-

mniej raz nie daliœmy siê omotaæ
- powiedzia³ radny Jaszczura.

Za przyst¹pieniem do ŒZGiP
zdecydowanie opowiedzia³ siê
obecny na sesji senator Zbigniew
Szaleniec. Mówi³, ¿e brak g³osu
D¹browy Górniczej w zwi¹zku,
w którym rozmawia siê o kluczo-
wych sprawach regionu i wypra-
cowuje wspólne stanowisko jest
powa¿nym mankamentem. Od-
niós³ siê tak¿e do kwestii pomi-
jania odrêbnoœci Zag³êbia w na-
zwach zwi¹zków i stowarzyszeñ
wspó³tworzonych przez zag³ê-
biowskie gminy. Zdaniem nie-
których to os³abia to¿samoœæ re-
gionu i stawia go w gorszej pozy-
cji wzglêdem Œl¹ska. 

- Ja pozwolê sobie stwierdziæ,
¿e to jest sprawa drugorzêdna.
Najwa¿niejsza jest gospodarka.
Je¿eli bêdziemy gospodarczo
mocni to poradzimy sobie z na-
sz¹ to¿samoœci¹ - odpiera³ ten ar-
gument senator Szaleniec. Jego
zdaniem zag³êbiowsk¹ odrêbnoœæ
mo¿na umacniaæ na przyk³ad po-
przez wspieranie dzia³alnoœci ar-
tystycznej czy aktywnoœæ w za-
kresie sportu. Argumenty o mar-
ginalizacji Zag³êbia kontrowa³
równie¿ prezydent Zbigniew
Podraza. -Pamiêtajmy o tym, ¿e
dziœ nie mamy praktycznie nic
do powiedzenia w Œl¹skim
Zwi¹zku Gmin i Powiatów. Przy-
stêpuj¹c do niego mamy prawo
g³osu. Zyskujemy mo¿liwoœæ po-
ruszania licznych kwestii doty-

cz¹cych Zag³êbia. To jest w³aœnie
szansa na zaznaczenie naszej
obecnoœci, szansa na wspó³decy-
dowanie o równomiernym roz-
woju ca³ej aglomeracji bez um-
niejszania znaczenia Zag³êbia -
mówi³ Zbigniew Podraza.

Niebagateln¹ rolê ŒZGiP
podkreœla³ równie¿ Henryk Za-
gu³a, I zastêpca prezydenta mia-
sta. Udzia³ D¹browy Górniczej
w ŒZGiP mo¿e korzystnie prze-
³o¿yæ siê na rozwój Zag³êbia, bo
przedstawiciele zwi¹zku ucze-
stnicz¹ m.in. w pracach komite-
tów opiniuj¹cych projekty zg³a-
szane do wspó³finansowania w
ramach unijnych programów w
latach 2007-2013. - Przez 4 lata,
na w³asne ¿yczenie byliœmy izo-
lowani od tego rodzaju dyskusji -
mówi³ Henryk Zagu³a. - Przyst¹-
pienie D¹browy wzmocni repre-
zentacjê Zag³êbie i stworzy ró-
wnowagê miêdzy przedstawicie-
lami miast z obu brzegów
Brynicy. W Œl¹skim Zwi¹zku
Gmin i Powiatów jako przedsta-
wiciele Zag³êbia jesteœmy bardzo
potrzebni. Dziêki temu bêdzie-
my mogli ustaliæ korzystne i ró-
wnoprawne warunki dzia³ania -
doda³.

Ostatecznie w g³osowaniu,
mimo sceptycyzmu i obiekcji
niektórych radnych, uchwa³a o
przyst¹pieniu do Œl¹skiego
Zwi¹zku Gmin i Powiatów zys-
ka³a akceptacjê.

Przemysław Kędzior

O wyborze miejsca zadecydowała znakomita
lokalizacja w pobliżu wygodnych, czteropas-
mowych dróg. Blisko stąd nie tylko do Drogi
Krajowej nr 1 (Warszawa -Cieszyn), ale także
do autostrady i tras wiodących do głównych
miast województwa. Przestronne hale targowe
będą mogły gościć wystawy niemal wszystkich
liczących się branży.

Dąbrowa Górnicza przystąpiła do Śląskiego Związku Gmin i Powiatów

Razem można więcej
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producentów węgla i kok-
su. Jeden z wariantów za-
kłada konsolidację firm
wokół Jastrzębskiej Spółki
Węglowej. Tym sposobem
powstałby holding będący
największym producen-
tem koksu w Europie.
Zdaniem Jarosława Zagó-
rowskiego z JSW wprowa-
dzenie akcji holdingu na
giełdę zdynamizowałoby
inwestycje podejmowane
przez firmę oraz wpłynęło

na wzrost zatrudnienia.
Prywatyzacji poprzez gieł-
dę nie neguje również mi-
nister Tchórzewski. - Pry-
watyzacja tak, jeśli oczywi-
ście służy rozwojowi bran-
ży i tworzy miejsca pracy.
Stwierdził także, że dobra
koniunktura na wyroby
węglową jest sporą szan-
są, której niewykorzysta-
nie byłoby szkodliwe dla
branży. Jest to bardzo do-
bry moment dla posunięć
prywatyzacyjnych - dodał.

Zaznaczył przy tym, że
wszelkie działania zmie-
rzające do zmian własno-
ściowych wymagają zgo-
dy pracowników. 
Według prognoz Edwarda
Szlęka, zysk Koksowni
Przyjaźń ma wynieść w
2007r. 50-60 mln zł. Tym
sposobem firma z nową
baterią byłaby prawdzi-
wym motorem napędo-
wym skonsolidowanej gru-
py węglowo-koksowej.    

Przemysław Kędzior

Piąta bateria
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Pierwsza setka za nami
Trudno podsumowaæ 100 dni, traktujê to raczej jak g³êbok¹

analizê sytuacji, która pozwoli na podejmowanie trafnych de-
cyzji na 4 lata kadencji. Zakoñczy³a siê w mieœcie kontrola RIO. Jej
wyniki pozwol¹ mi do koñca poznaæ stan finansowy i organizacyj-
ny gminy. Wówczas bêdê móg³ przedstawiæ tzw. bilans otwarcia.
Planujê ¿e bêdzie to tu¿ po zakoñczeniu I kwarta³u. Po tych kilku
miesi¹cach mojego urzêdowania trudno oczekiwaæ jakichœ wiel-
kich zmian czy te¿ efektów. Jednak skupi³em siê na najistotniej-
szych zadaniach, które bêd¹ procentowaæ w przysz³oœci. Rozpo-
czê³y siê intensywne prace nad Ogóln¹ Strategi¹ Rozwoju do 2013
roku. Miêdzy 1 maja a 30 czerwca przygotowany projekt bêdzie-
my konsultowaæ z komisjami Rady Miejskiej,  w tym czasie prze-
prowadzone zostan¹ tak¿e konsultacje spo³eczne z przedstawicie-
lami d¹browskich instytucji, organizacji pozarz¹dowych, spo³eczno
- politycznych oraz specjalistami z ró¿nych dziedzin. Niezwykle
wa¿ne bêd¹ dla mnie konsultacje z mieszkañcami. Dziêki strate-
gii d³ugookresowej ³atwiej bêdzie siêgaæ po œrodki unijne, o które
tak bardzo bêdê walczy³ dla miasta. Lepiej bêd¹ te¿ realizowane
inwestycje miejskie. A do zrobienia jest du¿o. Porz¹dkujemy kwe-
stie zwi¹zane z gospodark¹ wodno- œciekow¹, trwaj¹ prace nad stu-
dium zagospodarowania przestrzennego - to stworzy nowe mo¿li-
woœci inwestycyjne. Nawi¹zaliœmy wspó³pracê z lokalnym prze-
mys³em. Rozpoczêliœmy przygotowania projektu budowy
Specjalnego Oœrodka Szkolno-Wychowawczego z kompleksem
sportowym dla dzieci i m³odzie¿y niepe³nosprawnej. Jak widaæ
spraw jest wiele, powoli ale systematycznie trzeba je bêdzie rea-
lizowaæ.   

Zbigniew Podraza, prezydent Dąbrowy Górniczej

Wszystkie sprawy dotycz¹ce
miasta i jego mieszkañców s¹
wa¿ne, ale czêœæ z nich ma cha-
rakter priorytetowy. Co uwa¿a
Pan za niezwykle istotne dla
harmonijnego rozwoju D¹bro-
wy Górniczej?
- Jedn¹ z najistotniejszych spraw
to opracowanie Ogólnej Strategii
Rozwoju D¹browy Górniczej do
roku 2013. Prace nad strategi¹
ju¿ trwaj¹. Do koñca kwietnia
2007 roku przeprowadzona zo-
stanie analiza materia³ów i opra-
cowañ. Przygotowany projekt
strategii poddany zostanie ocenie
w kontekœcie zgodnoœci ze Stra-
tegi¹ Województwa Œl¹skiego.
Miêdzy 1 maja a 30 czerwca
przygotowany projekt bêdziemy
konsultowaæ z komisjami Rady
Miejskiej, w tym czasie przepro-
wadzone zostan¹ konsultacje spo-
³eczne z przedstawicielami d¹b-
rowskich instytucji, organizacji
pozarz¹dowych, spo³eczno - poli-
tycznych oraz specjalistami z ró¿-
nych dziedzin. Niezwykle wa¿ne
bêd¹ dla mnie konsultacje z mie-
szkañcami. Bowiem od akcepta-
cji spo³eczeñstwa i zaanga¿owania
mieszkañców zale¿y nasz wspól-
ny sukces, jakim bêdzie rozwój
D¹browy. W swych dzia³aniach
bêdê d¹¿y³ aby miasto mia³o na-
kreœlony cel, zapisany w strategii.
Do 30 lipca zostanie przedsta-
wiona ostateczna propozycja
Ogólnej Strategii Rozwoju D¹b-
rowy Górniczej do roku 2013 r.
Przyjêcie uchwa³y przez Radê
Miejsk¹ dotycz¹cej strategii pla-
nowane jest na sierpieñ tego ro-
ku. Dziêki strategii d³ugookreso-
wej ³atwiej nam bêdzie siêgaæ po
œrodki unijne, o które tak bardzo
bêdê walczy³ dla miasta i oczywi-
œcie o nowe inwestycje. 
Zwi¹zki partnerskie oraz wspó³-
praca miêdzy gminami bardzo
czêsto s¹ motorem rozwoju re-
gionalnego. Mimo to niektóre
gminy decyduj¹ siê na realizo-
wanie jedynie w³asnych koncep-
cji i nie anga¿uj¹ siê w dzia³ania
choæby najluŸniejszych zwi¹z-
ków miast i gmin. Jaka politykê
w tym wzglêdzie bêdzie Pan
realizowa³?
- Nie zamykamy siê na wspó³pra-
cê z innymi gminami. Wrêcz prze-
ciwnie zale¿y nam na otwartych
kontaktach z miastami naszego
województwa. Nie poprzestaje-
my tutaj na s³ownych deklara-
cjach. Niedawno przyst¹piliœmy
do Œl¹skiego Zwi¹zku Gmin i Po-
wiatów. Aktywnie uczestniczymy
tak¿e w pracach nad utworze-
niem Aglomeracji Œl¹skiej. Trzeba
odrzuciæ uprzedzenia i stereotypy
hamuj¹ce wspó³pracê regionaln¹.
Pe³ny sukces przy realizacji wielu
inwestycji mo¿na osi¹gn¹æ tylko
dzia³aj¹c wspólnie. Mam tutaj na
myœli chocia¿by rozwi¹zywanie
problemów komunikacyjnych.
Nie da siê po³¹czyæ naszego mia-

sta Drogow¹ Tras¹ Œrednicow¹
bez wspó³pracy z naszymi s¹siada-
mi. Poza tym, po wiele unijnych
œrodków, ³atwiej siêgaæ wspólnie
z innymi gminami. To tylko kilka
przyk³adów na to, ¿e warto dzia-
³aæ razem, a nie osobno.
Jakoœæ ¿ycia w mieœcie mierzy
siê miêdzy innymi trosk¹ w³adz
samorz¹dowych o dzieci niepe³-
nosprawne. Czy miasto zamie-
rza inwestowaæ w nowe obiekty
szkolno-wychowawcze?
- Obecnie mamy w D¹browie
Górniczej dwa oœrodki: Specjal-
ny Oœrodek Szkolno- Wycho-
wawczy dla Dzieci S³abo Widz¹-
cych i Niewidomych oraz  Ze-
spól Szkó³ Specjalnych nr 5.
Dzieci niewidome ucz¹ siê w
obiekcie do tego nie przystoso-
wanym, nadto jest ich tam dwa
razy wiêcej, ni¿ powinno byæ. Po-
dobne k³opoty ma i szko³a spe-
cjalna, która przyjmuje m³odzie¿
z ca³ego Zag³êbia. Dlatego tak
wa¿nym przedsiêwziêciem jest
budowa Specjalnego Oœrodka
Szkolno-Wychowawczego z
kompleksem sportowym dla
dzieci i m³odzie¿y niepe³nospra-
wnej. Idea stworzenia takiego oœ-
rodka zrodzi³a siê tu¿ po wygra-
nych wyborach samorz¹dowych.
Budowa kompleksu, który zapla-
nowaliœmy jest dla mnie spraw¹
priorytetow¹, jedn¹ z najistot-
niejszych w tej kadencji. Wybu-
dujemy go ze œrodków miejskich,
ale tak¿e marsza³kowskich i unij-
nych, poparcie dla projektu jest
bowiem bardzo szerokie.
W D¹browie istniej¹ oœrodki
kulturalne z pewnym potencja-
³em, który moim zdaniem nie
jest nale¿ycie wykorzystywany.
Czy ma Pan jakieœ pomys³y na
o¿ywienie ¿ycia kulturalnego w
mieœcie?

Chcia³bym prze³amaæ impas w
zakresie dzia³añ artystycznych.
Do miasta przylgnê³a etykietka
kulturalnej pustyni i niestety po
czêœci jest to prawda. Dlatego
tak wa¿ne jest aby pobudziæ ini-
cjatywy artystyczne. S¹ konkret-
ne pomys³y i co najwa¿niejsze,
wcielamy je w ¿ycie.  W dniach
16-27 wrzeœnia 2007 roku  od-
bêdzie siê w D¹browie Górniczej
I Miêdzynarodowy Konkurs Mu-
zyczny im. Micha³a Spisaka. Jest
to pierwsza impreza tej rangi,
która ma na celu promowanie
m³odych talentów oraz twórczo-
œci znakomitego kompozytora
pochodz¹cego z naszego miasta.
W sk³ad Komitetu Honorowego
Konkursu weszli m. in.: Krzy-
sztof Penderecki, Wojciech Kilar,
Jan Krenz.
Coraz czêœciej do D¹browy
Górniczej przyje¿d¿a siê tak¿e
na... weekendowy wypoczynek.
Tak, to prawda. D¹browa ma
atrakcyjne tereny rekreacyjne.
Nasze miasto ma wspania³e za-
plecze przyrodnicze ze sztuczny-
mi jeziorami, powsta³ymi po wy-
robiskach dawnych kopalni pias-
ku. Od lat uprawia siê tam
¿eglarstwo, sporty wodne, s¹ k¹-
pieliska, a wokó³ jezior œcie¿ki ro-
werowe i trasy spacerowe. Pogo-
ria IV - sztuczne jezioro powsta-
j¹ce na terenie wyrobiska po
kopalni KuŸnica Warê¿yñska -
docelowo bêdzie zajmowa³a ob-
szar 560 hektarów. Jej d³ugoœæ
wyniesie prawie 8 kilometrów.
Chcemy tak¿e wykorzystaæ tere-
ny jurajskie le¿¹ce w granicach
administracyjnych D¹browy
Górniczej. Aby umo¿liwiæ tury-
stom korzystanie z tego, co ma-
my do zaoferowania w sferze re-
kreacji w B³êdowie powstanie
eurocamping. 

Czym bêdzie Eurocamping?
To osiem czteroosobowych do-
mków campingowych i portier-
nia, budynek kuchenno-sanitar-
ny, pawilon grilowy, boisko do
pi³ki siatkowej, a tak¿e pole na-
miotowe, miejsca dla przyczep
campingowych i parking dla tu-
rystów. Trzy domki zostan¹ w
pe³ni przystosowane dla potrzeb
osób niepe³nosprawnych. Euro-
camping B³êdów, jako punkt wy-
padowy na najwiêkszy w Polsce i
Europie Œrodkowej obszar
wydm œródl¹dowych, ma szansê
przyci¹gn¹æ do naszego miasta
turystów nie tylko z regionu, ale
tak¿e z ca³ego kraju. Jako cieka-
wostkê podam, ¿e tam swój po-
cz¹tek bierze Szlak Pustynny
PTTK o d³ugoœci 28,5 km. No-
wy Eurcamping bêdzie ofert¹ dla
turystów podró¿uj¹cych przycze-
pami campingowymi oraz ama-
torów biwakowania pod namio-
tami. Mamy nadziejê, ¿e wszy-
stkie te atrakcje sprawi¹, i¿ wiele
osób wybierze siê na wypoczy-
nek na ³o nie natury i odwiedzi
niezwyk³e miejsca D¹browy
Górniczej.
Jak¹ D¹browê widzi Pan w
przysz³oœci?
To nowoczesne europejskie mia-
sto pielêgnuj¹ce tradycje dziejo-
we i kulturowe Ziemi Zag³êbia
D¹browskiego. Miasto o zró-
wnowa¿onym rozwoju gospo-
darczym, kulturowym, wra¿li-
wym na zjawiska spo³eczne dba-
j¹ce o œrodowisko przyrodnicze
i ekologiê, zaanga¿owane w ¿y-
cie regionu i województwa.
D¹browa to równie¿ miasto ot-
warte na wspó³pracê i uczestni-
czenie w ¿yciu regionu œl¹sko
d¹browskiego. 
Dziêkujê za rozmowê.

Grzegorz Cius

Czas na Dąbrowę
Rozmowa ze Zbigniewem Podrazą, prezydentem Dąbrowy Górniczej

Inauguracyjna sesja Rady Miejskiej.

Spotkanie i konsultacje z przedsiębiorcami.

Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.

Sesja Młodzieżowej Rady Miejskiej.
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Pani Przewodnicz¹ca, Wyso-
ka Rado!

Postaram siê przybli¿yæ Pañ-
stwu sytuacjê, jaka panuje w
chwili obecnej w Miejskim Za-
k³adzie Przetwarzania Odpadów
Komunalnych Lipówka II.

Aby jednak odnieœæ siê mo¿li-
wie precyzyjnie do ka¿dego w¹t-
ku, jaki chcia³bym poruszyæ, ko-
nieczne jest powiedzenie kilku
zdañ na temat historii, powodów
jakie stymulowa³y ówczesne w³a-
dze miasta do poszukiwania no-
wych rozwi¹zañ  w zakresie unie-
szkodliwiania odpadów, wyboru
technologii, zawarcia umowy,
sposobu realizacji inwestycji, sto-
sowanych procedur podczas ko-
lejnych odbiorów, a¿ po specyfi-
kê funkcjonowania zak³adu w
dniu dzisiejszym.

Otó¿ intencj¹ w³adz miasta w
latach 2001 -2002 by³o wybudo-
wanie nowoczesnego zak³adu
przerabiaj¹cego odpady komu-
nalne przy zastosowaniu istniej¹-
cych technologii, które pozwala-
³yby przerabiaæ odpady komu-
nalne nie segregowane
(zmieszane). Zamierzenie to wy-
nika³o z koniecznoœci realizacji
dyrektyw unijnych, ale równie¿

z braku miejsca do sk³adowania
odpadów na terenie miasta i p³y-
n¹ce st¹d zagro¿enia dla jego fun-
kcjonowania w stosunkowo blis-
kiej perspektywie czasowej. 

Zatem cele realizacji inwesty-
cji nale¿a³o wówczas okreœliæ na-
stêpuj¹co;

- zagospodarowanie odpadów
powstaj¹cych w gminie, w tym: 

- odpadów komunalnych
zmieszanych,

- odpadów parkowych (zielo-
nych),

- osadów œciekowych, przy
zastosowaniu nowoczesnych roz-
wi¹zañ techniczno-technologi-
czych, dla eliminacji konieczno-
œci pozyskania dalszych terenów
sk³adowych odpadów i dla uzys-
kania:

- produktu handlowego jakim
jest kompost

- odzysku surowców wtór-
nych z odpadów komunalnych
nie segregowanych (zmiesza-
nych) z przeznaczeniem ich do
dalszego wykorzystania (recyk-
lingu), takich jak papier, drewno,
tekstylia, tworzywa sztuczne, gu-
ma, szk³o, metale nie¿elazne
(aluminium, miedŸ itd.) oraz
metali ¿elaznych

- materia³u balastowego
oraz wariantowo  
- w miejsce produkcji kom-

postu mo¿liwoœci wytwarzania
paliwa alternatywnego, co po-
zwoli³oby na: 

- dalsze powa¿niejsze zmniej-
szenie iloœci materia³u balastowe-
go oraz uzyskanie dodatkowych
dochodów. 

Zatem w projekcie techni-
cznym zarówno pierwotnym op-
racowanym przez "Arka Konsor-
cjum SA", jak te¿ póŸniejszym,
opracowanym przez "Budimex
Dromex SA" zak³adano przerób
w ci¹gu roku:

- odpadów komunalnych
(zmieszanych), nie sortowanych
40 400 Mg

- surowców wtórnych z selek-
tywnej zbiórki
300 Mg

- odpadów zielonych (parko-
wych, bazarowych itp.)
1 300 Mg

- osadów œciekowych z Oczy-
szczalni Œcieków                         2
000 Mg.

Zdolnoœci przetwarzania linii
do segregacji przyjêto wg projek-
tu na 40 400 ton odpadów tj.
161,6 t/dobê.

Z powy¿szej iloœci odpadów i
osadów za³o¿ono w projekcie
przeznaczenie 10 000 ton do
kompostowania.

Co bardzo wa¿ne! We wszy-
stkich za³o¿eniach projektowych
i umownych podstawowym su-
rowcem do produkcji kompostu
by³y odpady komunalne zmie-
szane (nie sortowane).  

Mowa o tym w dokumentach
b¹dŸ korespondencji z Budimex-
Dromex SA m.in. w SIWZ,
Ofercie Wykonawcy, oraz doku-
mentacji projektowej wykonanej
przez Wykonawcê, a tak¿e
przedstawionej przez Wykonaw-
cê "Koncepcji przebudowy
ZPOK Lipówka II pod k¹tem
produkcji paliwa
alternatywnego". 

W wyniku przeprowadzone-
go postêpowania o zamówienie
publiczne zawarto w koñcu od-
powiedni¹ umowê której przed-
miot okreœlono nastêpuj¹co; -
"Budowa sk³adowiska odpadów
komunalnych Lipówka II z Za-
k³adem Przetwarzania Odpadów
Komunalnych w D¹browie Gór-
niczej - kontynuacja zadania",
zwanego dalej Sk³adowiskiem,
na bazie gruntów i przy zaanga

Od początku obecnej kadencji samorządowej tematem numer jeden jest sytuacja w Miejskiem Zakładzie Przetwarzania Odpadów Komunal-
nych Lipówka II. Zdominował on także lutową sesję Rady Miejskiej. Sprawą interesują się nie tylko władze miasta, ale także związki zawodowe
i zwykli mieszkańcy Dąbrowy Górniczej. Problemy MZPOK Lipówka II z oczywistych względów budzą wiele emocji. Bardzo często biorą one
górę nie tylko nad poważnymi ekspertyzami, ale również nad zdrowym rozsądkiem. Dlatego w dzisiejszym numerze publikujemy w całości peł-
ny raport o sytuacji MZPOK Lipówka II, odczytany na sesji Rady Miejskiej przez wiceprezydenta Pawła Gocyłę. Obok zamieszczamy także ofi-
cjalne stanowisko prezydenta miasta Zbigniewa Podrazy.

Od prawie 3 miesiêcy jestem
prezydentem Naszego Mia-

sta. W tym czasie stara³em siê
uczciwie, rzetelnie i z nale¿ytym
zaanga¿owaniem analizowaæ i
oceniaæ ró¿ne problemy oraz po-
dejmowaæ rozwi¹zania s³u¿¹ce,
jak najlepiej mieszkañcom D¹b-
rowy Górniczej.

W dniu 19 lutego br. w do-
datku d¹browskim "Dziennika
Zachodniego" opublikowano list
otwarty trzech organizacji zwi¹z-
kowych Miejskiego Zak³adu
Przetwarzania Odpadów Komu-
nalnych Lipówka II, zawieraj¹cy
15 pytañ. Odpowiedzi na te py-
tania, mia³yby stanowiæ wyjaœ-
nienie trudnej sytuacji, w jakiej
znajduje siê zak³ad, a przede
wszystkim zapewniæ utrzymanie
dotychczasowych miejsc pracy?

Muszê stwierdziæ, ¿e list ten
przyj¹³em z ulg¹ i zadowoleniem.
Otó¿ okaza³o siê, ¿e oprócz mnie i
moich wspó³pracowników,  jest je-
szcze wielu, którzy dostrzegli trud-
n¹ sytuacjê zak³adu Lipówka II.
Tak, ten zak³ad znajduje siê w trud-
nej sytuacji, ale to nie tylko trudna
sytuacja Lipówki II, to przede
wszystkim trudna sytuacja gminy i
to nie tylko ze wzglêdu na gospo-
darkê odpadami, ale i finansow¹.

Moim zdaniem wiêkszoœæ
zadanych pytañ nie ma tak na-
prawdê nic wspólnego z obecn¹
sytuacj¹ zak³adu, odpowiedzi na
wiele z nich znajduj¹ siê w infor-
macji przygotowanej na dzisiej-
sz¹ sesjê Rady Miejskiej.

Po przeanalizowaniu mate-
ria³ów i dokumentów zwi¹za-
nych z inwestycj¹ Lipówka II,
przygotowanych przez zespó³ po-
wo³any moim zarz¹dzeniem, do-
sz³o do ujawnienia wielu niepra-
wid³owoœci, b³êdów, braku nad-
zoru i podejrzeñ - w tym
mo¿liwoœci poœwiadczenia nie-
prawdy, jak równie¿ nara¿enia
gminy na wielomilionowe straty.

Moim obowi¹zkiem, po
przyjêciu takich informacji, by³o
powiadomienie Prokuratury Re-
jonowej o podejrzeniu pope³nie-
nia przestêpstwa i tak te¿ uczy-
ni³em - pismo skierowane zosta-
³o dnia 16.02.2007 r.

Do dzisiaj inwestycja ta nie
osi¹gnê³a zamierzonego efektu
ekologicznego. Dopuszczono do
ewidentnego skrócenia, a niekiedy
wrêcz pominiêcia poszczególnych
etapów realizacji inwestycji. Po
prawie pó³torarocznym funkcjo-
nowaniu zak³adu produkowane s¹
"œmieci ze œmieci", tyle ¿e rozdrob-
nione, a sterty rzekomego kompo-
stu zalegaj¹ na terenie Lipówki II.

Ktoœ, w takiej sytuacji musi
ponieœæ odpowiedzialnoœæ za brak
nadzoru nad t¹ inwestycj¹, za po-
wstanie zagro¿eñ dla pracowni-
ków oraz otoczenia. Byæ mo¿e
osoby poprzednio zarz¹dzaj¹ce
dostrzega³y pewne nieprawid³o-
woœci, byæ mo¿e chciano zg³osiæ
sprawê do prokuratury, tylko
wtedy zadajê pytanie: dlaczego
dopiero teraz, dlaczego nie rok
lub pó³tora roku temu, kiedy
prawdopodobnie zaistnia³o pode-
jrzenie pope³nienia przestêpstwa?

Przeanalizowanie wszystkich
faktów pozwoli³o mi podj¹æ dzia-
³ania, które bêd¹ mog³y wyjaœniæ
obecn¹ sytuacjê prawn¹ zak³adu
Lipówka II, przeprowadziæ zde-
cydowane, konieczne rozmowy z
wykonawc¹ zadania, a byæ mo¿e
wyst¹piæ równie¿ na drogê sado-
w¹. Tak naprawdê istnieje w¹t-
pliwoœæ - czyj¹ w³asnoœci¹ jest
obecnie zak³ad?

Mam równie¿ nadziejê, ¿e
dla dobra Naszego Miasta proku-
ratura podejmie, jak najszybciej
czynnoœci wyjaœniaj¹ce.

Jako prezydent zapewniam,
¿e bêdziemy dzia³aæ zgodnie z li-
ter¹ prawa, z poszanowaniem za-
równo interesów gminy, jak i s³u-
sznych praw pracowników
MZPO Lipówka II.

Zachêcam równie¿ do wspó³-
pracy w wyjaœnianiu skompliko-
wanej sytuacji zak³adu, jak ró-
wnie¿ do rzeczowej dyskusji, bez
wp³ywu lub zasiêgania opinii osób
maj¹cych na uwadze najczêœciej
ochronê w³asnych interesów.

By³em i jestem zawsze ot-
warty na dyskusjê w sprawach
wa¿nych dla Naszego Miasta i je-
go mieszkañców.

Prezydent Miasta
Zbigniew Podraza

Oświadczenie Prezydenta Miasta
w sprawie Miejskiego Zakładu
Przetwarzania Odpadów 
Komunalnych Lipówka II

Ekologiczny węzeł gordyjski

Wystąpienie wiceprezydenta Pawła Gocyły w sprawie
MZPOK Lipówka II, na sesji Rady Miejskiej
28.02.2007 r.



¿owaniu œrodków finanso-
wych zorganizowanych przez
Zamawiaj¹cego". 

W rozdziale II. Okreœlenie
przedmiotu Umowy, strony w §
8 uœciœli³y dodatkowo jako
przedmiot Umowy, wymieniaj¹c
w kolejnoœci etapy realizacyjne
Inwestycji. 

I tak po etapie nadzoru nad
eksploatacj¹ przez okres jedne-
go roku, wyodrêbniono nastêp-
n¹ fazê (§ 8 ust. 5)
"Przekazanie Sk³adowiska od-
padów komunalnych Lipówka
II z Zak³adem Przetwarzania
Odpadów komunalnych Zama-
wiaj¹cemu po wykonaniu i
przekazaniu do u¿ytku, jako
obiektu kompletnego z punktu
widzenia celu któremu ma s³u-
¿yæ, tj. (odzysk czystych su-
rowców wtórnych i produkcja
kompostu zbli¿onego do klasy
I, spe³niaj¹cego normy bran¿o-

we z mo¿liwoœci¹ wprowadze-
nia paliwa alternatywnego)".

Zatem zgodnie z postanowie-
niami § 19 ust. 1 pkt c "Umowy
o wykonanie" zadanie polega³o
na uzyskaniu i udokumentowa-
niu efektu ekologicznego w po-
staci:

1. wybudowania kwatery
sk³adowiska odpadów na balast o
pojemnoœci geometrycznej 274,5
tys. m3 

2. produkcji 7 600 t/r kom-
postu i odzysku 3 300 t/r surow-
ców wtórnych przy stworzeniu
mo¿liwoœci przerobu 42 000 t/r
odpadów komunalnych i 2 000
t/r osadów œciekowych.

"Efekt ekologiczny", o którym
mowa w Umowie to inaczej osi¹-
gana w oparciu o zainstalowane
maszyny i urz¹dzenia oraz prze-
kazan¹ technologiê:

- wielkoœæ produkcji kompo-
stu  

- jakoœæ otrzymywanych pro-
duktów

- wielkoœæ przerobu odpadów
i odzyskania surowców wtórnych
w trakcie jednorocznej eksploa-
tacji pod nadzorem Wykonawcy
tj. rzeczywiœcie uzyskane zdolno-
œci produkcyjne zak³adu.

Na podstawie tych zapisów
mo¿emy zatem wywieœæ wnio-
sek, ¿e odbiór koñcowy jest tyl-
ko odbiorem czêœciowym maj¹-
cym 

na celu podjêcie eksploata-
cji wybudowanego Sk³adowis-
ka, a nastêpnie w ci¹gu roku
Wykonawca ma udokumento-
waæ (udowodniæ w praktyce)
osi¹gniêcie "efektu
ekologicznego". 

Realizacja inwestycji prze-
biega³a w latach 2003÷2004
bez wiêkszego udzia³u przedsta-
wicieli inwestora, a¿ do mo-
mentu gdy 

w dniach 14-16 grudnia
2004, nast¹pi³ rozruch technolo-
giczny urz¹dzeñ 

i instalacji ZPOK Lipówka II.
W czynnoœciach tych oprócz
przedstawicieli inwestora brali
udzia³ z ramienia Gminy wyna-
jêci pracownicy firmy ALBA
MPGK, posiadaj¹cy wymagane
uprawnienia i doœwiadczenie.

Protokó³ z posiedzenia komi-
sji rozruchowej z dn.
16.12.2004. zawiera jednak sta-
nowisko cz³onków komisji repre-
zentuj¹cych U.M. stwierdzaj¹ce
m.in., ¿e "nie spe³niono warun-
ków przyst¹pienia do rozruchu",
"prace w ZPOK nie stanowi¹
rozruchu technologicznego ca³o-
œci instalacji", "przeprowadzony
rozruch jest nie kompletny, po-
niewa¿ nie wykaza³ prawid³owej
pracy obiektu, czym jest wytwa-
rzanie kompostu spe³niaj¹cego
kryteria wskazane w umowie"

oraz podsumowanie mówi¹ce, ¿e
dalsze czynnoœci rozruchowo-od-
biorowe bêd¹ mog³y mieæ miej-
sce po realizacji wszystkich uzgo-
dnionych warunków, pod rygo-
rem przerwania odbioru oraz
protoko³ów zawieraj¹cych infor-
macje o usuniêciu postulowa-
nych wczeœniej przez przedsta-
wicieli U.M. niedoci¹gniêæ, a
przede wszystkim rozpoczêcia
produkcji kompostu zbli¿onego
do 1 klasy. 

W dniu 11 maja 2005 zebra³a
siê komisja odbiorowa. W jej
sk³adzie z ramienia U.M. ucze-
stniczyli: z-ca Prezydenta Walde-
mar Œliwa, z-ca Prezydenta Ma-
rian Nierych³y, z-ca Naczelnika
WPP Waldemar Baranowski,
Naczelnik WGK Artur Weber,
oraz dyrektor zak³adu Janusz Ol-
szówka i g³ in¿. Remigiusz Kazi-
mierczak, a tak¿e ze strony Za-
mawiaj¹cego przedstawiciel fir-
my SOWEX Sosnowiec
Zygmunt Kubanowski ju¿ póŸ-
niejszy z-ca dyrektora ZPOK Li-
pówka II. 

Komisja w powy¿szym sk³a-
dzie ze strony zamawiaj¹cego do-
kona³a odbioru Zak³adu ocenia-
j¹c jakoœæ wykonanych robót ja-
ko dobr¹.

Po tej dacie ZPOK zacz¹³
funkcjonowaæ a U.M. uregulo-
wa³ do roku 2005 p³atnoœci za
wykonawstwo faktury opiewa-
j¹ce w sumie na kwotê 3 521
415 z³.

Jednak krótko po dokonanym
odbiorze, z-ca dyr. Zak³adu Zyg-
munt Kubanowski ju¿ monito-
wa³ do WPP U.M., nastêpnie ju¿
bezpoœrednio do Budimex Dro-
mex, w sprawie niesprawnoœci
niektórych maszyn i urz¹dzeñ
oraz przestojach w pracy zak³a-
du, spowodowanych wadliwymi
urz¹dzeniami i maszynami (w
szczególnoœci ³adowarek i kom-
paktora), co w rezultacie nie po-
zwala mu dotrzymywaæ re¿imów
technologicznych w produkcji
kompostu z proœb¹ o ich natych-
miastow¹ wymianê.

Wspomina równie¿ o konie-
cznoœci wywozu odpadu po pro-
cesie technologicznym, z ¿¹da-
niem wywiezienia go na koszt
wykonawcy, ze wzglêdu na brak
miejsca do jego sk³adowania i
mo¿liwoœci innego zagospodaro-
wania.

Ostatecznie korespondencja
dyrektora zak³adu i I z-cy Prezy-
denta Miasta z firm¹ Budimex
Dromex (mniej lub bardziej na-
pastliwa i niewybredna w swej
treœci) toczy siê bezskutecznie
niemal do jesieni 2006 roku, kie-
dy to nastêpuj¹  wybory i zmiana
na stanowisku Prezydenta Mia-
sta.

Pan Janusz Olszówka wraca z
funkcji I z-cy Prezydenta Miasta
na stanowisko dyrektora ZPOK
Lipówka II. Informuj¹c mnie ju¿
w pierwszych dniach urzêdowa-
nia, jako swojego resortowego
prze³o¿onego, ¿e w warunkach
jakie obecnie istniej¹ na zak³adzie
nie ma mo¿liwoœci produkowa-
nia kompostu zbli¿onego do pier-
wszej klasy, a wiêc nie mo¿liwe

s¹ do spe³nienia warunki zawar-
tej umowy o budowê Zak³adu.

Informacjê t¹ odebra³em ja-
ko zatrwa¿aj¹c¹ w najwy¿szym
stopniu, ze wzglêdu na wi¹¿¹c¹
Gminê umowê kredytow¹ w
zakresie finansowania opisywa-
nej inwestycji i mo¿liwe zagro-
¿enie przekszta³cenia kredytu
preferencyjnego na komercyjny,
co skutkowa³oby koniecznoœci¹
sp³aty dodatkowych 4 mln z³.,
w przypadku nie klasyfikowania
kompostu jako zbli¿onego do
klasy 1.  Dlatego podj¹³em nie-
mal natychmiast czynnoœci wy-
jaœniaj¹ce i jednoczeœnie poleci-
³em przygotowanie restruktury-
zacji Zak³adu, w celu obni¿enia
kosztów jego funkcjonowania
oraz okreœlenia jego przysz³ej
roli i funkcji w systemie oczy-
szczania miasta, przygotowywa-
nej przez Zespó³ roboczy, po-
wo³any przez Prezydenta Mia-
sta ds. wypracowania spójnej
polityki Gminy D¹browa Gór-
nicza w zakresie gospodarki od-
padami.

W wyniku tych dzia³añ po-
wzi¹³em wiedzê, i¿ osoby które
by³y zobowi¹zane do zajmowa-
nia siê sprawami maj¹tkowymi
Gminy przy realizacji inwestycji
"Budowa sk³adowiska odpadów
komunalnych Lipówka II z Za-
k³adem Przetwarzania Odpadów
Komunalnych", wyrz¹dzi³y
Gminie znaczn¹ szkodê maj¹t-
kow¹, zarówno przez nadu¿ycie
udzielonych im uprawnieñ jak i
niedope³nienie ci¹¿¹cych na nich
obowi¹zków s³u¿bowych, co
sk³oni³o mnie do z³o¿enia w dniu
16.02 br., w imieniu Prezydenta
Miasta wniosku o wszczêcie po-
stêpowania karnego, do Proku-
ratury Rejonowej w D¹browie
Górniczej.

W uzasadnieniu wniosku po-
da³em, ¿e Gmina wydatkowa³a
znaczne koszty na realizacjê in-
westycji, która nie tylko nie
przynios³a oczekiwanych korzy-
œci, ale jej dzia³alnoœæ generuje
nie uzasadnione koszty. Zastrze-
¿enia budz¹ zarówno s³usznoœæ
decyzji o realizowaniu wskazanej
inwestycji, co do za³o¿eñ przyjê-
tych w umowie, jak te¿ dokona-
ne czynnoœci w trakcie realizacji
umowy, a w szczególnoœci odbiór
koñcowy. 

Aktualnie mo¿na stwierdziæ
nastêpuj¹cy stan rzeczy:

- Brak mo¿liwoœci uzyskania
w³aœciwej jakoœci i iloœci kompo-
stu.

- Brak mo¿liwoœci produkcji
paliwa alternatywnego.

- Niew³aœciw¹ (zbyt ma³¹)
iloœæ odzyskiwanych surowców
wtórnych, po poniesieniu zna-
cznych kosztów na budowê linii
segregacji odpadów.

- Brak przydatnoœci dla Gmi-
ny zaprojektowanych i dostar-
czonych przez Wykonawcê te-
chnologii kompostowania oraz
urz¹dzeñ, a tak¿e nieefekty-
wnoœæ i awaryjnoœæ tych urz¹-
dzeñ.

- Nie uzyskanie dodatkowych
efektów finansowych z inwesty-
cji.
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Wspólny wysiłek
- Nie da się z dnia na dzień wyeliminować wszystkich problemów, z którymi boryka się Miejski
Zakład Przetwarzania Odpadów Komunalnych Lipówka II. Wszystko wymaga czasu, a pośpiech
jest tutaj złym doradcą. Od momentu objęcia stanowiska dyrektora MZOK "Lipówka II", wraz z
moimi współpracownikami, ustalamy przyczyny takiego stanu rzeczy. Efektem naszych prac są
raporty i ekspertyzy, które odzwierciedlają bieżącą sytuację w tym zakładzie. Wnioski nasuwa-
ją się różne, ale bodaj najistotniejszy jest taki, że aby osiągnąć główny, zamierzony cel, czyli
produkcję odpowiedniej klasy kompostu, należy między innymi zmodyfikować cały proces te-
chnologiczny. Dodatkowo trzeba usprawnić i rozbudować prowadzoną w mieście selektywną
zbiórkę śmieci. Poważnym problemem jest także egzekwowanie od firmy wykonawczej należ-
nych praw z tytułu gwarancji czy rękojmi. O wszystkich problemach na bieżąco rozmawiamy z
pracownikami i reprezentującymi ich związkami zawodowymi. Chcemy, aby przygotowywany
program naprawczy wyeliminował wszystkie problemy nękające Miejski Zakład Przetwarzania
Odpadów Komunalnych Lipówka II.             

po. dyrektora Miejskiego Zakładu Przetwarzania Odpadów Komunalnych Lipówka II Lucjan Gajerski
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Ekologiczny węzeł gordyjski

dokończenie wystąpienia wiceprezydenta Pawła Gocyły

2 kwietnia, w drugą rocznicę śmieci Papieża Jana Pawła II, mieszkańcy Dąbrowy Górniczej 
oddali hołd jego pamięci. O godzinie 20 Dąbrowiacy spotkali się pod Pałacem Kultury 
Zagłębia, gdzie rozpoczęła się uroczystość.

Wspomnienie  - Nie uzyskanie zak³adanych
mo¿liwoœci przerobowych Za-
k³adu.

Zwracam Pañstwa uwagê, ¿e
wartoœæ nominalna inwestycji o
której tu mówimy wynosi 33
400 693 z³ brutto. W ramach
podpisanej umowy ustalono ró-
wnie¿ terminy jej realizacji;

- Odbiór koñcowy zadania do
12.12.2004.

- Odbiór ostateczny zadania
do 12.12.2005.

Zatem, w chwili obecnej ma-
my do czynienia z sytuacj¹, w
której odbiór koñcowy zadania
zosta³ przesuniêty, bez ¿adnych
sankcji finansowych wobec wy-
konawcy o  piêæ miesiêcy, a od-
biór ostateczny inwestycji w ogó-
le nie zosta³ dokonany, z uwagi
na zakwestionowanie nale¿ytego
wykonania umowy przez wyko-
nawcê.

Ponadto wielkoœæ zmagazyno-
wanego materia³u balastowego
przekracza iloœci wynikaj¹ce z
iloœci przyjêtych odpadów, a qua-
si kompost zalega w Zak³adzie w
iloœciach które w nied³ugim cza-
sie uniemo¿liwi¹ normaln¹ pracê
Zak³adu, o ile nie zostan¹ wywie-
zione na zlecenie Gminy, co po
raz kolejny zwiêkszy koszty reali-
zacji inwestycji.

Istotnym elementem przed-
stawianej sytuacji jest stwierdze-
nie, ¿e mamy do czynienia z po-
dejrzeniem o wielokrotne po-
twierdzanie nieprawdy przez
przedstawicieli U.M. w komisji
odbiorowej z ramienia inwesto-
ra, na czele z by³ymi zastêpcami
Prezydenta Miasta i kierowni-
ctwa zak³adu, których nazwiska
przytoczono ju¿ wczeœniej.
Szczególnie chodzi tu o zapisy
protoko³ach odbioru, gdzie oce-
niono jakoœæ wykonanych robót
jako dobr¹ oraz w stwierdzenie,
i¿ wykazane usterki nie limituj¹
prawid³owego funkcjonowania
przedmiotu odbioru, a zakres
wykonanych robót jest zgodny z
Umow¹ zawart¹ w dniu
19.08.2003 roku.

Nale¿y bowiem wskazaæ, ¿e
okres 1 roku pomiêdzy
"odbiorem koñcowym" a
"ostatecznym odbiorem zadania",
mia³ s³u¿yæ wy³¹cznie do po-
twierdzenia prawid³owego dzia-
³ania ci¹gów technologicznych.
Ponadto, rozruch który zosta³ za-
planowany w odrêbnym
"Harmonogramie rzeczowo-
finansowym" powinien byæ prze-
prowadzony w okresie 9 miesiê-
cy ( II, III, IV kwarta³ 2004 r) i
trwaæ do czasu osi¹gniêcia  po-
wtarzalnoœci pozytywnych wyni-
ków kompostowania.

Jednak z dokumentu zatytu-
³owanego "Sprawozdanie z prze-
prowadzonego rozruchu
technologicznego" sporz¹dzone-
go w dniu 16.12.2004. wynika,
¿e pierwszy rozruch technologi-
czny by³ prowadzony przez zale-
dwie dwa dni 14-16. 12.2004. A
jak wynika z notatki s³u¿bowej z

dnia 12.04.2005., zakoñczy³ siê
dla obu stron wynikiem pozyty-
wnym.

W tych warunkach nale¿y
wskazaæ, i¿ Wykonawca i Zama-
wiaj¹cy nie przeprowadzili w
sposób prawid³owy rozruchu te-
chnologicznego, sprawdzaj¹cego
technologiê i urz¹dzenia dla po-
twierdzenia trafnoœci rozwi¹zañ,
w zakresie produkcji kompostu i
prawid³owego wyodrêbniania
materia³u balastowego, przezna-
czonego do dalszego sk³adowania
oraz mo¿liwoœci jego prawid³o-
wego sk³adowania.

Zatem dokonanie odbioru
koñcowego i przekazanie do eks-
ploatacji Zak³adu bez zastrze¿eñ,
by³o tylko potwierdzeniem dla
Wykonawcy wykonania obiektu
kompletnego z punktu widzenia
celu któremu ma s³u¿yæ, a nie
potwierdzeniem stanu fakty-
cznego jaki wtedy istnia³.

Jako zdecydowanie nagann¹
nale¿y oceniæ okolicznoœæ, gdzie
dokonano odbioru koñcowego
Sk³adowiska wraz z liniami te-
chnologicznymi, których prawid-
³owe funkcjonowanie zaczêto
kwestionowaæ praktycznie na-
tychmiast po odbiorze. PóŸniej-
sze interwencje Zamawiaj¹cego
nie doprowadzi³y jednak do po-
zytywnego rozwi¹zania proble-
mu, gdy¿ Wykonawca nie uznaje
zarzutów Gminy co do nienale-
¿ytego wykonania umowy.

Mo¿na wiêc oceniæ, i¿ nie wy-
kazano ostro¿noœci, fachowoœci,
starannoœci i dba³oœci o interes
Gminy, gdy¿ nast¹pi³o nieuzasa-
dnione skrócenie okresu rozru-
chowego, chocia¿ Inwestor zap³a-
ci³ za pe³ny okres rozruchu. Mimo
skrócenia okresu jego wynik nie
móg³ byæ pozytywny, co potwier-
dza aktualny stan inwestycji.

Podsumowuj¹c nale¿y stwier-
dziæ, i¿ dokumenty bêd¹ce obec-
nie w posiadaniu U.M. uprawdo-
podobniaj¹ tezê, ¿e osoby które
podpisa³y protokó³ odbioru koñ-
cowego z pe³n¹ œwiadomoœci¹ po-
œwiadczy³y nieprawdê, wiedz¹c,
¿e Zak³ad w warunkach jakie ju¿
wtedy istnia³y nie ma szans na
produkcjê kompostu 1 klasy.

O ile w tych okolicznoœciach
mo¿na przypuszczaæ, ¿e intencj¹
wykonawcy oœwiadczaj¹cego nie-
prawdê by³a chêæ zysku przy
okazji realizacji inwestycji, to po-
stêpowanie przedstawicieli Gmi-
ny w tych warunkach wydajê siê
ca³kowicie irracjonalne.

Konsekwencj¹ tego za³o¿e-
nia jest fakt, ¿e o ile w trakcie
postêpowania prokuratorskiego
oka¿e siê, i¿ przy podpisywaniu
protoko³ów odbioru pope³nio-
no przestêpstwo, to nale¿y d¹-
¿yæ na drodze s¹dowej do unie-
wa¿nienia ca³ego postêpowania
i wa¿noœci umowy a w konsek-
wencji zwrotu poniesionych na-
k³adów inwestycyjnych i udo-
kumentowanych strat finanso-
wych.

Paweł Gocyła
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Na schodach pałacu ustawiła się młodzież z pochodnia-
mi, zebrani ludzie trzymali płonące znicze a także układali
z nich znak krzyża na dąbrowskim Placu Wolności. Kulmi-
nacyjnym punktem pierwszej części była specjalna ilumi-
nacja Pałacu, w którego oknach powoli gasły światła a w
jego zamian kolejno rozbłyskały blaski świec.
Potem wszyscy razem ruszyli w stroną Bazyliki Matki Bos-
kiej Anielskiej, gdzie odbyła się msza za Ojca Świętego.
Wszystkich wchodzących do bazyliki witał śpiew chóru z
Osiedlowego Klubu "Helikon".
Elementem przykuwającym wzrok wszystkich wiernych w
kościele był wielki ekran, na którym w trakcie nabożeństwa
wyświetlane były sceny z życia Papieża Polaka.
Po zakończeniu mszy dąbrowski chór przedstawił drugą
część koncertu, w którym udział wzięli także soliści. Gdy
wybiła godzina 21.37 cała bazylika zamilkła w minucie ci-
szy ku czci Karola Wojtyły. Dało się tylko słyszeć szlochy
wiernych wspominających swego pasterza i dzwony roz-
brzmiewające na wieży kościelnej.
Niesamowita atmosfera zapanowała chwilę później, gdy
świątynię ogarnęła ciemność rozświetlana tyko blaskiem
zniczy przyniesionych przez wiernych, którzy w tym mo-
mencie zaśpiewali ulubioną pieśń papieża - "Barkę".
Po zakończeniu uroczystości wszyscy zgromadzeniu w
nostalgicznej atmosferze i rozmodleniu opuścili mury ba-
zyliki i skierowały się w stronę domów, do późnych godzin
nocnych można było zobaczyć rozświetlające ciemność
miasta płonące pod krzyżem bazyliki i na Placu Wolności
znicze...
Choć była to już druga rocznica śmierci Karola Wojtyły w
trakcie uroczystości dało się wyczuć jego mistyczną obec-
ność, która na pewno będzie wieczna w naszej pamięci... 

Papieża Polaka
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16 do 18 kwietnia godz. 10.00, 27
kwietnia godz. 11.00
XXXII Wojewódzki Przegl¹d
Szkolnych Zespo³ów Artysty-
cznych, Czêstochowa 2007 
Miejsce realizacji  - M³odzie¿owy
Oœrodek Pracy Twórczej
Organizator - M³odzie¿owy Oœro-
dek Pracy Twórczej, Pa³ac Kultury
Zag³êbia
Opis - eliminacje rejonowe:
* 16 kwiecieñ - zespo³y taneczne,
* 17 kwiecieñ - zespo³y muzyczne,
* 18 kwiecieñ - zespo³y teatralne,
* 27 kwiecieñ - spotkanie  fina³o-
we w PKZ
Kontakt: Pa³ac Kultury Zag³êbia
http://www.palac.art.pl/ tel. 032
262 20 61, fax 032 262 26 03
M³odzie¿owy Oœrodek Pracy
Twórczej
http://www.mopt.ovh.org tel. 032
262 54 61, fax 032 261 90 92

18 kwietnia godz. 20.00
Kabaret Moralnego Niepokoju i
Skeczów Mêcz¹cych
Miejsce realizacji  - Pa³ac Kultury
Zag³êbia
Organizator - Pa³ac Kultury Zag³ê-
bia
Kontakt: Pa³ac Kultury Zag³êbia
http://www.palac.art.pl/ tel. 032
262 20 61, fax 032 262 26 03
Uniwersytet dla Wszystkich 
Termin - 18 kwiecieñ godz. 16:00
Miejsce realizacji  - Miejska Biblio-
teka Publiczna
Organizator - Miejska Biblioteka
Publiczna
Opis - wyk³ad dr Dariusza Rozmu-
sa "Srebrny skarb hutnika" - jeden
z cyklu wyk³adów prowadzonych w
ramach Uniwersytetu dla Wszy-
stkich
Kontakt: Miejska Biblioteka Publi-
czna http://www.biblioteka-dg.pl/

tel. 032 639 03 00, fax 032 639 03
10
20 kwietnia godz. 10.00
Dzieñ Ziemi 
Miejsce realizacji  - Pa³ac Kultury
Zag³êbia
Organizator - Pa³ac Kultury Zag³ê-
bia, Wydzia³ Ekologii i Rolnictwa
Urzêdu Miejskiego
Kontakt: Pa³ac Kultury Zag³êbia
http://www.palac.art.pl/ tel. 032
262 20 61, fax 032 262 26 03
21 kwietnia godz. 18.00
Allo! Allo! 
Miejsce realizacji  - Pa³ac Kultury
Zag³êbia
Organizator - Pa³ac Kultury 
Zag³êbia
Opis - Polska prapremiera teatral-
nej wersji kultowego serialu, które-
go akcja dzieje siê w czasie II woj-
ny œwiatowej we Francji - Teatr Pol-
ski w Bielsku-Bia³ej

Kontakt: Pa³ac Kultury Zag³êbia
http://www.palac.art.pl/ tel. 032
262 20 61, fax 032 262 26 03
22 kwietnia godz. 18.00
Dzieñ Szantowy: Per³y i £otry, Ry-
cz¹ce Dwudziestki
Miejsce realizacji  - Pa³ac Kultury
Zag³êbia
Organizator - Pa³ac Kultury Zag³ê-
bia
Kontakt: Pa³ac Kultury Zag³êbia
http://www.palac.art.pl/ tel. 032
262 20 61, fax 032 262 26 03
kwiecieñ, czerwiec, wrzesieñ, li-
stopad
Cykl koncertów pt. "Z muzyk¹ bli-
¿ej Europy" 
Organizator - Dom Kultury
Opis - muzyka hiszpañska, francus-
ka, irlandzka, w³oska
Kontakt: Dom Kultury Z¹bkowice
http://www.dkzabkowice.pl tel.
032 260 56 40 

01 - 07.04.2007 - "Kto z bohaterów literackich móg-
³by zostaæ moim przyjacielem" - konkurs literacki
02 - 05.04.2007- "Mój wielkanocny Zaj¹czek" - kon-
kurs plastyczny
Filia nr 18 MBP, ul. Legionów Polskich 131a, tel. 262
23 11
02 - 24.04.2007 "Wiosenne kwiaty" - konkurs plasty-
czny -
rozwi¹zanie 27.04.2007 godz. 16.00
Filia nr 1 MBP, ul. Wojska Polskiego 43, tel. 268 24
70
02-06.04.2007 "Pisanki - kraszanki" - konkurs plasty-
czny, rozstrzygniêcie 06.04.2007 godz.15.00
02-21.04.2007 "Moja Ziemia - czysty œwiat" - konkurs
plastyczny, rozstrzygniêcie 23.04.2007 godz. 16.00
Wypo¿yczalnia dla Dzieci i M³odzie¿y, ul. Koœciuszki
25, tel. 262 49 14
04.04.2007 "Wielkanocne tradycje i zwyczaje" - kon-
kurs
Filia nr 10 MBP, Al. Zwyciêstwa 91, tel. 260 48 87
04.04.2007 godz.14.00 "Konkurs plastyczny nawi¹zu-
j¹cy do tradycji wielkanocnych" - konkurs
Filia nr 14 MBP, ul Górna 1, tel. 268 04 91
06.04.2007 godz. 15.00 "Wielkanocne-szukanie
pisanek"  - zabawa dla dzieci m³odszych
Filia nr 5 MBP, ul. Pi³sudskiego 32, tel. 264 31 63
06.04.2007 "Moje ¿ycie" - konkurs recytatorski
Filia nr 8 MBP, ul. Ofiar Katynia 93, tel. 262 20 64 
11.04.2007 godz.16.30 Dyskusyjny Klub Ksi¹¿ki -
spotkanie
Biblioteka G³ówna, ul. Koœciuszki 25, tel. 639 03 00
13.04.2007 "Skrzaty" - konkurs plastyczny
Filia nr 8 MBP, ul. Ofiar Katynia 93, tel. 262 20 64 
16.04.2007 "Ca³a Polska czyta dzieciom" - wieczór
baœni
Filia nr 8 MBP, ul. Ofiar Katynia 93, tel. 262 20 64 
16-20.04.2007 "Moje ulubione opowiadanie z Doliny
Muminków" - konkurs literacki, rozstrzygniêcie
20.04.2007 godz.15.00
Wypo¿yczalnia dla Dzieci i M³odzie¿y, ul. Koœciuszki
25, tel. 262 49 14
18.04.2007 godz. 16.30 " Jak i dlaczego to dzia³a ko-
le¿anko kolego?" - konkurs
Filia nr 5 MBP, ul. Pi³sudskiego 32, tel. 264 31 63
18.04.2007 "Turniej wiedzy o ksi¹¿ce i bibliotece" -
konkurs
Filia nr 10 MBP, Al. Zwyciêstwa 91, tel. 260 48 87
18 kwietnia 2007,godz. 16.00 dr Dariusz Rozmus
"Srebrny skarb hutnika" - Uniwersytet dla Wszystkich
Biblioteka G³ówna, ul. Koœciuszki 25, tel. 639 03 00
19.04.2007 godz.14.00 "Wiosenny pejza¿" - konkurs
poetycko - recytatorski
Wypo¿yczalnia dla Dzieci i M³odzie¿y, ul. Koœciuszki
25, tel. 262 49 14
20.04.2007 "Wielkanocna Pisanka"  - konkurs plasty-
czny
Filia nr 5 MBP, ul. Pi³sudskiego 32, tel. 264 31 63
20.04.2007 "Wiosna"  - konkurs plastyczny
23.04.2007 "Ca³a Polska czyta dzieciom" - wieczór baœ-
ni
Filia nr 8 MBP, ul. Ofiar Katynia 93, tel. 262 20 64 
25.04.2007 "Mój ulubiony zwierzak" - konkurs
Filia nr 14 MBP, ul Górna 1, tel. 268 04 91
27.04.2007 godz. 16.00 "Urodziny Andersena"- quiz
ze znajomoœci baœni Andersena
Filia nr 5 MBP, ul. Pi³sudskiego 32, tel. 264 31 63
27.04.2007 "Odbijanki" - konkurs plastyczny
30.04.2007 "Trzy pytania" - konkurs literacki
Filia nr 8 MBP, ul. Ofiar Katynia 93, tel. 262 20 64 
04.2007 "Wystawka - prace konkursowe dzieci z
przedszkola"
Filia nr 14 MBP, ul Górna 1, tel. 268 04 91
W ka¿dy pi¹tek godz. 16.00 - "Poczytanki"
Filia nr 5 MBP, ul. Pi³sudskiego 32, tel. 264 31 63K

Dla każdego coś miłego…

Zaproszenie 
do biblioteki

Wybór należy do Ciebie!

Kwietniowy repertuar

WTeatrze Narodowym
w Warszawie, 26 mar-
ca br. odby³ siê jubi-
leuszowy X Fina³

kampanii spo³ecznej "Ca³a Polska
czyta dzieciom", organizowany przez
Fundacjê ABCXXI. 

Podczas Fina³u nast¹pi³o wrêcze-
nie nagród najlepszym Liderom i Ko-
ordynatorom kampanii czytania,
którzy dzia³aj¹ spo³ecznie w ca³ym
kraju. Imprezê obj¹³ patronatem Mi-
nister Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego, pan Kazimierz Micha³ Ujaz-
dowski, który 27 marca przyj¹³ naj-
aktywniejszych Koordynatorów
kampanii czytania. 

Tegoroczna gala stanowi³a ró-
wnie¿ okazjê do podziêkowania oso-
bom, firmom i instytucjom, które
promowa³y kampaniê czytania oraz
na ró¿ne sposoby wspiera³y dzia³ania
fundacji. Nagrody w Konkursie na
Najlepiej Przeprowadzon¹ Kampa-
niê CPCD w roku szkolnym
2005/2006 otrzymali wyró¿niaj¹cy
siê Liderzy i Koordynatorzy kampa-
nii z ca³ego kraju. w tym p. Irena
Nowakowska - Z-ca Dyrektora
Miejskiej Biblioteki Publicznej w
D¹browie Górniczej - 

Za dzia³alnoœæ swoich pracowni-
ków w organizowanie czytania dzie-
ciom Miejska Biblioteka Publiczna w
D¹browie Górniczej otrzyma³a sta-
tuetkê oraz dylom uznania za zdoby-
cie G³ównej Nagrody w konkursie na
najlepiej przeprowadzona kampaniê. 

Komisja konkursowa przyzna³a 8
Superstatuetek, 12 statuetek oraz
22 medale;

Imprezê poprowadzi³a Kinga Ru-
sin oraz Zbigniew Zamachowski.
Wyst¹pili m.in. Maryla Rodowicz z
Zespo³em, Ewelina Flinta, Majka Je-
¿owska, Jerzy Baczyñski, Rafa³ Bryn-

dal, Mateusz Damiêcki, Teatr AKT.
Na tegoroczny jubileuszowy Fina³
Kampanii "Ca³a Polska czyta
dzieciom" w Teatrze Narodowym w
Warszawie zaproszono wiele osób ze
œwiata kultury, polityki i mediów.

Partnerami V Fina³u kampanii
"Ca³a Polska czyta dzieciom" s¹: Mi-
nisterstwo Kultury i Dziedzictwa
Narodowego, Instytut Ksi¹¿ki i Teatr
Narodowy.

Wspó³organizatorem V Fina³u
kampanii "Ca³a Polska czyta
dzieciom" jest Sto³eczna Estrada.

Patronami Medialnymi Fina³u by-
li Telewizja Polska S.A., Polskie Ra-
dio S.A., Polityka, Gazeta.pl, TVP3 

Inicjatorem kampanii "Ca³a Pol-
ska czyta dzieciom" jest Fundacja
ABCXXI - Ca³a Polska czyta dzie-
ciom, która od ponad piêciu lat na-
mawia rodziców i wychowawców do
codziennego, 20 - minutowego g³oœ-
nego czytania dzieciom, przekonu-
j¹c, ¿e jest ono najlepszym sposobem
wspólnego spêdzania czasu i najlep-
sz¹ inwestycj¹ w przysz³oœæ dziecka.
Czytanie uczy myœlenia, rozwija pa-
miêæ i wyobraŸniê, sprzyja koncen-
tracji, przynosi wiedzê oraz wiarê w
siebie, uczy odró¿niania dobra od z³a,
daje wiele radoœci. Fundacja przypo-
mina jednoczeœnie o potrzebie kon-
trolowania iloœci i jakoœci programów

telewizyjnych i gier komputero-
wych, które w ¿yciu przeciêtnego
wspó³czesnego dziecka zajmuj¹ czas
d³u¿szy ni¿ szko³a. Wszystkim dzia-
³aniom Fundacji przyœwieca troska o
zdrowie emocjonalne - czyli psychi-
czne, umys³owe i moralne - dzieci i
m³odzie¿y.

Imprezy i akcje czytelnicze orga-
nizowane przez Fundacjê maj¹ na ce-
lu zachêcenie dzieci do kontaktu z
ksi¹¿k¹ oraz przypominanie doros-
³ym o potrzebie spêdzania z dzieæmi
czasu w m¹dry sposób - na rozmo-
wach i wspólnym czytaniu. Realizu-
j¹ je Liderzy i Koordynatorzy kam-
panii CPCD w ca³ej Polsce.

Łącznie z Dąbrowa  Górniczą…

Cała Polska czyta dzieciom
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Zainteresowanych ofertą mieszkań do zamiany, prosimy o kontakt z Działem Obsługi Klientów MZBM, tel.(032) 260 86 04, 260 86 06, 260 86 07. Wykaz
lokali użytkowych do wynajęcia, administrowanych przez MZBM, znajduje się na stronie internetowej www.wzbm.com.pl i www.dabrowa-gornicza.pl

Ostrzegamy mieszkañców miasta,
szczególnie osoby starsze oraz

opiekunów osób starszych przed oszu-
stami podszywaj¹cymi siê za cz³onków
rodziny, usi³uj¹cymi wy³udziæ pieni¹-
dze. Oszuœci w trakcie rozmowy tele-
fonicznej podaj¹ siê za cz³onków rodzi-
ny, najczêœciej przedstawiaj¹ siê jako
wnuczkowie i nak³aniaj¹ do udzielenia
po¿yczki pieniê¿nej na ró¿ne, pilne wy-
datki. Po odbiór po¿yczanych pieniêdzy
z regu³y po nied³ugim okresie czasu,
zg³aszaj¹ siê inne, nieznane osoby, wska-
zane przez domniemanych cz³onków
rodziny. Aby nie staæ siê ofiar¹ prze-

stêpstwa nie wolno dzia³aæ w poœpie-
chu. Termin ewentualnego przekazania
pieniêdzy nale¿y od³o¿yæ w czasie, po-
trzebnym na potwierdzenie informacji
o po¿yczce u innego cz³onka, lub najle-
piej kilku cz³onków rodziny. Wszelkie
obawy i podejrzenia co do próby doko-
nania przestêpstwa nale¿y niezw³ocznie
zg³osiæ najbli¿szej jednostce Policji. 

Mamy nadziejê, ¿e wiêksza ostro¿-
noœæ i rozwaga oraz stosowanie powy¿-
szych porad uchroni przed staniem siê
ofiar¹ przestêpstwa.

Komenda Miejska Policji 
w Dąbrowie Górniczej

Od listopada 2005 roku w D¹bro-
wie Górniczej dzia³a Oœrodek

Edukacji, Profilaktyki i Terapii Uzale¿-
nieñ "DROGA" prowadzony przez fun-
dacjê o tej samej nazwie. Oœrodek po-
maga osobom uzale¿nionym od alkoho-
lu, narkotyków oraz cz³onkom ich
rodzin. Wsparcia osobom uzale¿nionym
udzielamy w systemie dziennym b¹dŸ
ambulatoryjnym. Na oddziale dziennym
zajêcia trwaj¹ codziennie od poniedzia³-
ku do pi¹tku przez okres oko³o 7 tygo-
dni. W systemie ambulatoryjnym - raz
w tygodniu przez okres 1 roku. Warun-
kiem ukoñczenia terapii jest systematy-
czny udzia³ w zajêciach oraz przestrze-
ganie zasad kontraktu terapeutycznego.
Dla osób wspó³uzale¿nionych, dzieci i
m³odzie¿y z rodzin z problemem alko-
holowym Oœrodek prowadzi spotkania
grupowe oraz konsultacje indywidualne.
Programy tych spotkañ maj¹ na celu
wyposa¿enie uczestników zajêæ w wie-
dzê na temat uzale¿nienia oraz sposo-

bów radzenia sobie z sytuacjami oraz
emocjami wynikaj¹cymi z przebywania
w bliskim otoczeniu z osob¹ uzale¿nio-
n¹. Wszystkim zapewniamy komplekso-
w¹ opiekê dobrze przygotowanego per-
sonelu terapeutycznego i medycznego.

Oœrodek DROGA specjalizuje siê w
realizowaniu programu pomocy osobom,
które ze wzglêdu na deficyty spowodo-
wane chorob¹ alkoholow¹ maj¹ proble-
my z utrzymaniem siê w klasycznych for-
mach terapii uzale¿nieñ. Ta oferta tera-
peutyczna skierowana jest g³ównie do
podopiecznych Miejskiego Oœrodka Po-
mocy Spo³ecznej w D¹browie Górniczej.

Nastêpnym etapem bêdzie projekt
aktywizacji spo³ecznej i zawodowej dla
tych osób.

Oœrodek DROGA
D¹browa Górnicza, ul. Pi³sudskiego
92 (budynek oœrodka zdrowia przy

Hucie Katowice) tel. 032 268 50 67
www.DROGA.europ.pl

www.NAZDROWIE.europ.pl

Absolwenci i przyjaciele I Liceum Ogólno-
kszta³c¹cego im. W £ukasiñskiego  (E. Za-

widzkiej, A. Zawadzkiego) w D¹browie Gór-
niczej ju¿ niebawem spotkaj¹ siê na Kole¿eñ-
skim ZjeŸdzie. Poni¿ej publikujemy zaproszenie
Komitetu Organizacyjnego, które dotar³o do
naszej redakcji.

Szanowne Kole¿anki i drodzy Koledzy
Zapraszamy absolwentów I Liceum Ogól-

nokszta³c¹cego im. W £ukasiñskiego  (E. Zawi-
dzkiej, A. Zawadzkiego) w D¹browie Górni-
czej na Kole¿eñski Zjazd, który odbêdzie siê 26
maja 2007 r.

Program uroczystoœci
16.00 - Msza œwiêta w Bazylice Matki Bos-

kiej Anielskiej w D¹browie Górniczej, za œp.
Emiliê Zawidzk¹,

17.00 - Przejazd do Muzeum "Sztygarka"
przy ul. Legionów Polskich w D¹browie Górni-
czej, wrêczenie obrazów - portretów Emilii Za-
widzkiej ufundowanych przez absolwentów, a
tak¿e Urz¹d Miasta Muzeum "Sztygarka" i
Gimnazjum nr 3 im. E. Zawidzkiej,

18.00 - Przejazd do Restauracji "DorJan" w
Hali Sportowej w Zagórzu na uroczysty ban-
kiet.

Koszt uczestnictwa w spotkaniu - tylko 40
z³ od osoby.

Kole¿anki, Koledzy zainteresowani uczestni-
ctwem w spotkaniu w restauracji "DorJan" pro-
szeni s¹ o dokonanie w terminie do 15 maja
2007 r. wp³aty na rachunek bankowy PPUH
"DorJan", 41-219 Sosnowiec, ul. Br. Miero-
szewskich 91, z adnotacj¹ "ZJAZD
ABSOLWENTÓW". Konto: PKO BP SA
O/D¹browa Górnicza, nr 04 1020 2498 0000
8702 0019 3524 Warunkiem uczestnictwa w
spotkaniu w restauracji "DorJan" bêdzie okaza-
nie dowodu wp³aty. Jednoczeœnie, prosimy o
przekazanie tej¿e informacji innym Kole¿an-
kom i Kolegom.

tel. kontaktowe: 032 298 81 56, 0502 441
595, 0501 433 716

Serdecznie zapraszamy
Komitet Organizacyjny Zjazdu

26marca bie¿¹cego roku w  Katowicach odby³a siê konferencja
"Zarz¹dzanie w sektorze medycznym - pokonajmy trudnoœci i

inwestujmy" zorganizowana przez miesiêcznik "Rynek Zdrowia"
Konferencja jak zwykle wzbudzi³a ogromne zainteresowanie wœród menad¿e-
rów i w³aœcicieli jednostek s³u¿by zdrowia
Konferencja podzielona zosta³a na cztery panele tematyczne:
- Samorz¹dy lokalne w systemie opieki zdrowotnej
- Zad³u¿enie i restrukturyzacja szpitali
- Inwestycje, czyli rozwój na przekór trudnoœciom
- Leki w szpitalu
W pierwszym panelu dyskusyjnym prelegentem by³a Pose³ Beata Ma³ecka-
Libera. G³ówne tematy poruszone podczas tej czêœci konferencji to:
- Organ za³o¿ycielski - w³aœciciel placówki czy tylko pe³ni¹cy "funkcjê
w³aœcicielskie"?
- Rzeczywisty wp³yw samorz¹dów na kszta³towanie planowanej sieci szpitali
- Tworzenie spójnej struktury lecznictwa szpitalnego przy istniej¹cej mnogo-
œci organów za³o¿ycielskich
- Rady spo³eczne zak³adów opieki zdrowotnej - czy w obecnym umocowaniu
prawnym s¹ w tanie efektywnie spe³niaæ swoje zadania?
- Udzia³ samorz¹dów lokalnych w realizacji polityki zdrowotnej - w tym za-
kresie wykorzystania œrodków publicznych m.in. na programy profilaktyczne.

Wdniach 21-22 marca br. Sejmowa Komisja Zdrowia odby³a dwudnio-
we posiedzenie w Bielsku-Bia³ej, D¹browie Górniczej i Siemianowi-

cach Œl¹skich. Organizatorami tego posiedzenia byli Pose³ Beata Ma³ecka-Li-
bera oraz Pose³ Rafa³ Muchacki.

W pierwszym dniu posiedzenia Komisja zapozna³a siê z problematyk¹ on-
kologii zwiedzaj¹c Beskidzkie Centrum Onkologii oraz zwiedzali szpitale na te-
renie powiatu bielskiego.

Drugi dzieñ poœwiêcono zagadnieniom leczenia nowoczesnymi technologia-
mi ostrych stanów wieñcowych z teletransmisj¹ danych z karetek wyjazdowych.
Cz³onkowie komisji obejrzeli najnowoczeœniejszy, a zarazem najm³odszy oddzia³
Kardiologii Inwazyjnej Szpitala Specjalistycznego im. Sz. Starkiewicza w D¹b-
rowie Górniczej. Wraz z pos³ami w posiedzeniu Komisji wziêli udzia³ : Wicemi-
nister Zdrowia Jaros³aw Pinkas, Prezes NFZ Andrzej Soœnierz, Prezes NFZ  Od-
dzia³u Katowice Marek Szewczyk oraz Wicewojewoda Œl¹ski Artur Warzocha.
Stronê medyczna reprezentowali: Prof. dr hab. Micha³ Tendera, Prof. dr hab. n.
med. Andrzej Bochenek, Doc. dr hab. n. med. Pawe³ Buszman. Omówienie
problemów leczenia ostrych zawa³ów poparte zosta³o danymi epidemiologiczny-
mi naszego regionu i Polski. Rozmawiano tak¿e o trudnoœciach z kontraktowa-
niem i finansowaniem za tego typu us³ugi, a s¹ to procedury ratuj¹ce ¿ycie. Ta
czêœæ poparta dok³adnymi analizami ekonomicznymi zakoñczy³a siê kilkoma
konkretnymi wnioskami. Nastêpnie pos³owie pojechali do Siemianowic Œl¹s-
kich gdzie mieli okazjê obejrzenia nowoczesnego centrum oparzeñ.

Policja ostrzega Zjazd absolwentów

ZADZWOŃ: 032 268 50 67

Pomoc dla uzależnionych
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I ty możesz zostać Ronaldinho... 
Rozmowa z Jarosławem Stępniem, trenerem 
koordynatorem MUKP Dąbrowa Górnicza
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Mo¿e przypomnimy czytelnikom,
co oznacza skrót MUKP D¹bro-
wa Górnicza ?
MUKP to Miêdzyszkolny
Uczniowski Klub Pi³karski, który
od ponad dwóch lat zajmuje siê
szkoleniem dzieci i m³odzie¿y w
zakresie pi³ki no¿nej. Jesteœmy
kontynuatorami m³odzie¿owych
sekcji pi³ki no¿nej klubów: Miej-
skiego Miêdzyszkolnego Klubu
Sportowego i Unii D¹browa Gór-
nicza.
Ilu zawodników gra u was w pi³-
kê no¿n¹ ?
W centralnym szkoleniu pi³kê
no¿n¹ uprawia oko³o 150 zawo-
dników. Posiadamy 7 zespo³ów
m³odzie¿owych, roczników od
1989 do 1995. S¹ to : 3 zespo³y
juniorskie i 4 zespo³y trampkarskie
wystêpuj¹ce w rozgrywkach orga-
nizowanych przez Œl¹ski Zwi¹zek
Pi³ki No¿nej.
Kto oprócz pana prowadzi zajê-
cia szkoleniowe w klubie ?
W klubie trenerami s¹: Waldemar
Kozio³, Artur Mosna, Dariusz
Jamrozy, Maciej Walotek, Andrzej
Sermak i Wojciech Juroff. Preze-
sem Klubu jest Edward Bober.
Gdzie trenujecie i rozgrywacie
mecze mistrzowskie ?
Mecze i treningi odbywaj¹ siê na
obiektach Centrum Sportu i Re-
kreacji przy ulicy Konopnickiej,
zaœ w przerwie zimowej trenuje-
my na obiektach szkolnych.  Ko-
rzystaj¹c z okazji chcia³bym po-
dziêkowaæ za bardzo dobr¹ wspó³-
pracê dyrekcji CSiR oraz
dyrektorom szkó³. 
Czy klub pomimo krótkiego
istnienia odnotowa³ jakieœ suk-
cesy ?
Tak. Sukcesem sportowym by³o
wywalczenie Mistrzostwa Œl¹ska
trampkarzy rocznika 1994 w
Turnieju im. M. Wielgusa oraz li-
czne zwyciêstwa w turniejach
ogólnopolskich i miêdzynarodo-
wych. Sukces organizacyjny to
masowoœæ w szkoleniu dzieci i
m³odzie¿y oraz zorganizowanie
halowych turniejów pi³ki no¿nej
w hali CSiR o randze miêdzyna-
rodowej. 
Wspomina pan o dobrej wspó³-
pracy klubu z CSiR, dyrektorami
szkó³ i Urzêdem Miejskim. Czy
pojawiaj¹ siê tak¿e problemy ?

Najwiêkszym problemem od kil-
kunastu lat jest brak bazy trenin-
gowej do uprawiania pi³ki no¿nej.
W chwili obecnej staramy siê
przekonaæ w³adze miejskie, ¿e nie-
zbêdne jest powstanie pe³no wy-
miarowego boiska ze sztuczn¹ tra-
w¹ na miejscu obecnego stadionu
a raczej placu treningowego przy
ul. Konopnickiej. Je¿eli pozyska-
my dodatkowe fundusze, w czer-
wcu powo³amy kolejny 8 - zespó³
trampkarzy rocznika 1996 - konie-
czny jest tak¿e strategiczny spon-
sor, poniewa¿ dotacje miejskie s¹
niewystarczaj¹ce. 
Czy szkolicie w klubie dzieci i
m³odzie¿ tylko z D¹browy Gór-
niczej ?
Nie - przyjmujemy wszystkich, ró-
wnie¿ m³odzie¿ z poza granic D¹b-
rowy Górniczej. W chwili obecnej
prowadzone s¹ 3 klasy z innowa-
cj¹ pedagogiczn¹ w zakresie pi³ki
no¿nej: kl. I i II TZN oraz kl. I G
13. W nowym roku szkolnym pla-
nujemy utworzyæ kolejne klasy w
Szkole Podstawowej nr 29 dla
ch³opców z rocznika 1998, w
Gimnazjum nr 13 z rocznika 1994
i Technicznych Zak³adach Nauko-
wych z rocznika 1991. W klasach
istniej¹cych czêœæ dzieci pochodzi
z Bêdzina, Sosnowca a nawet Ja-
worzna. W planowanych bêdzie
podobnie.
Do kiedy bêdzie prowadzony na-
bór do klas usportowionych i klu-
bu ?
Podania o przyjêcie do klas uspor-
towionych  nale¿y sk³adaæ do koñ-
ca kwietnia w sekretariatach wy-
mienionych szkó³: TZN - ul. £añ-
cuckiego, SP 29 - ul. Morcinka,
G13 - ul. Konopnickiej. Natomiast
selekcja trampkarzy rocznik 1996
odbêdzie siê w czerwcu na obiek-
tach CSiR przy ul. Konopnickiej.
Czego nale¿y ¿yczyæ panu na naj-
bli¿szy okres ?
Przede wszystkim dobrej atmosfe-
ry dla d¹browskiej pi³ki no¿nej.
Dru¿yny seniorskie walcz¹ o
awans do czynnych lig podobnie
jak nasze dru¿yny m³odzie¿owe.
Myœlê, ¿e o sukcesy bêdzie ³atwiej,
gdy w niedalekiej przysz³oœci po-
wstanie porz¹dny obiekt pi³karski
w D¹browie Górniczej na miarê
XXI wieku.
Dziêkujê za rozmowê.

P³ywaæ mo¿na dla przy-
jemnoœci. Wystarczy
trochê chêci, otwarty
akwen wodny lub ba-

sen. Natomiast, ¿eby p³ywaæ
wœród najlepszych - w mieœcie,
województwie lub kraju - trzeba
wstaæ rano o godzinie 5.00, zd¹¿yæ
na godzinny trening o 5.45 i zaraz
po lekcjach pójœæ na basen na zajê-
cia popo³udniowe, ³¹cznie prze-
p³ywaj¹c od 3 do 5 kilometrów. W
Miejskim Miêdzyszkolnym Klubie
Sportowym istnieje piêæ grup
sportowych szkol¹cych siê zawo-
dowo. Zajêcia prowadz¹ trenerzy:
Grzegorz Hofman, Jan Podsiad³o,
Artur Kielian i Mariusz Waliczek. 

Najm³odsz¹ grupê p³ywack¹
MMKS, licz¹c¹ 21 osób, tworz¹
uczniowie klas czwartych  szkó³
podstawowych. S¹ to: Adrianna
Buraczyñska, Karolina Kobu-
szewska, Iga Kujawiñska, Kinga
Pluta, Jagoda Stolarczyk, Micha-
lina Bohdanowicz, Anna Folwar-
czny, Ewa Pisarska, Aleksandra
Groja, Patrycja Foltyn, Oktawia
Ja³owiec, Filip Krogulski, Dawid
Falis, Mateusz Burzawa, Eliasz
Ka³u¿a, Mateusz Kierz, Kacper
Go³êbiewski, Jakub Stepaniak,
Marcin Pêdzijski, Axel Brzostow-
ski, Emil Lewicki.  M³odzi zawo-
dnicy uczyli siê p³ywaæ w ramach
przyjêtego w mieœcie powsze-
chnego programu usportowienia
dzieci i m³odzie¿y. Program ten,
finansowany przez miasto,
umo¿liwia dzieciom nie tylko
prawid³owy rozwój psychomoto-
ryczny, pozwala te¿ na atrakcyj-
ne i aktywne spêdzanie czasu
wolnego. Poprzez udzia³ w ry-
walizacji sportowej maluchy
ucz¹ siê prawid³owych zacho-
wañ i reakcji, wci¹gaj¹ w to te¿
swoich bliskich.

Podopieczni trenera Grzegorza
Hofmana, mimo m³odego wieku
odnieœli ju¿ wiele sportowych suk-
cesów. Na Mistrzostwach Polski w
ubieg³ym roku zdobyli wiele me-
dali:  z³ote - Karolina Kobuszew-
ska, na dystansie 50 m i 100 m st.
klasycznym, srebrne - Karolina
Kobuszewska, na dystansie 100 m
st. zmiennym oraz Adrianna Bura-
czyñska, na dystansie 50 m st. mo-
tylkowym, a tak¿e 2 br¹zowe -
Adrianna Buraczyñska, na dystan-
sie 100 m i 200 m st. grzbieto-

wym. Ponadto Karolina Kobu-
szewska zosta³a uhonorowana ty-
tu³em: "Talent Województwa
Œl¹skiego" na IV Festiwalu Talen-
tów i Niezwyk³ych Umiejêtnoœci
Dzieci i M³odzie¿y Województwa
Œl¹skiego. W I edycji tegorocznej
Ligi Klubów Œl¹skich 11-latków
zawodnicy z D¹browy, podobnie
jak w roku ubieg³ym, kiedy zwy-
ciê¿yli w ca³ym cyklu, wyraŸnie
dominowali na p³ywalni w Kato-
wickim Pa³acu M³odzie¿y. Zdoby-
li a¿ 121 pkt i w klasyfikacji dru¿y-
nowej wyprzedzili MUKS "Gilus"
w Gilowicach - 77 pkt, oraz trze-
ci¹ dru¿ynê zawodów KS "Górnik"
Sosnowiec - 75 pkt.

W Mistrzostwach Œl¹ska, któ-
re odby³y siê 24.03.2007 r. na p³y-
walni Zespo³u Szkó³ Sportowych
w D¹browie Górniczej najm³odsi
zawodnicy sekcji p³ywackiej zdo-
byli a¿ 24 medale: w tym 14 z³o-
tych, 6 srebrnych i 4 br¹zowe. Ka-
rolina Kobuszewska stanê³a trzy
razy na najwy¿szym stopniu po-
dium w konkurencjach 50 i 100
m stylem klasycznym oraz 100 m
stylem zmiennym, zajê³a te¿ dru-
gie miejsce w konkurencji 50 m
stylem dowolnym. Adrianna Bu-

raczyñska wywalczy³a pierwsze
miejsce na 50 i 100 m motylkiem,
trzecie miejsce na 100 m stylem
grzbietowym. Iga Kujawiñska zdo-
by³a dwa srebra na 50 i 100 m sty-
lem klasycznym oraz br¹z w kon-
kurencji na 100  m stylem zmien-
nym. Kinga Pluta otrzyma³a dwa
srebra na 50 i 100 m stylem do-
wolnym. Kolekcja medali Filipa
Rogulskiego powiêkszy³a siê o
cztery z³ote medale na 50 i 100 m
stylem motylkowym, 200 m sty-
lem dowolnym i 100 m stylem
zmiennym.  Dawid Falis zdoby³
z³oty medal na dystansie 100 m
stylem grzbietowym, dwa srebrne
na 50 m stylem grzbietowym i
100 m klasycznym oraz br¹zowy
medal na dystansie 50 m stylem
motylkowym. Zawodnicy D¹b-
rowskiego MMKS dominowali ró-
wnie¿ w sztafetach zdobywaj¹c
cztery z³ote medale w konkuren-
cji: 4x 50m stylem dowolnym
ch³opcy i dziewczêta oraz 4x 50m
zmiennym ch³opcy i dziewczêta.
W klasyfikacji generalnej Mi-
strzostw Œl¹ska, Karolina Kobu-
szewska uzyska³a drugie miejsce
wœród dziewcz¹t. Wœród ch³op-
ców wygra³ Filip Krogulski a zaraz

za nim, na trzecim miejscu upla-
sowa³ siê Dawid Falis.

Treningi p³ywackie, s¹ nie tyl-
ko przeznaczone wy³¹cznie dla
utalentowanych zawodników. Dla
dzieci, które nie posiadaj¹ szczegól-
nych predyspozycji sportowych
jest to doskona³a zabawa oraz mo¿-
liwoœæ przebywania w otoczeniu
swoich rówieœników, jak równie¿
doskona³y sposób poprawienia
swojej sprawnoœci fizycznej.
Kszta³tuj¹ nie tylko swoje cia³a, ale
tak¿e ucz¹ siê samodyscypliny i
szacunku do wytê¿onej pracy. 

Warto przy okazji dodaæ, ¿e
grupa mo¿e liczyæ na wsparcie fi-
nansowe kilku firm, takich jak
Centrum Okienne MARGO z
Bêdzina, PRB "Piaskowski i
Spó³ka" oraz firma MATDAR z
D¹browy Górniczej, które wziê-
³y na siebie ciê¿ar zakupu strojów
sportowych i sprzêtu. Nato-
miast, dziêki uprzejmoœci pani
dyrektor Zespo³u Szkó³ Sporto-
wych im. Polskich Olimpijczy-
ków, Jolanty Barwiñskiej, m³odzi
zawodnicy maj¹ mo¿liwoœæ ko-
rzystania z basenu szkolnego,
rozwijaj¹c swoje umiejêtnoœci
p³ywackie. (ste)

Sukcesy okupione
ciężką pracą

Medalistki Mistrzostw Polski:  Karolina Kobuszewska i Adrianna Buraczyńska.

Emocje pod siatką
Dru¿yna MMKS D¹browa Górnicza, zajmuj¹ca 2 miejsce w tabeli

I ligi siatkówki kobiet, w dniach 28 i 29 kwietnia o godz. 17 w
Hali Widowiskowo Sportowej Centrum rozegra dwa mecze w
ramach rozgrywek play-off. Na chwilê obecn¹ dru¿yna rywalek jest
jeszcze nie znana. Wstêp na obydwa mecze jest bezp³atny.

14 kwiecieñ, sobota, godz. 18,
Hala Widowiskowo Sportowa
Centrum,  Mecz II ligi Koszy-
kówki Mê¿czyzn MMKS D¹bro-
wa Górnicza - KS Crakowia Kra-
ków, cena biletu 5 z³.
19 kwiecieñ, czwartek, godz. 10,

Park Zielona, Bieg po zdrowie w
D¹browie, impreza bezp³atna,
dzieci i m³odzie¿ do lat 18 musz¹
posiadaæ pisemn¹ zgodê rodziców
na udzia³ w zawodach. Zapisy w
dniu zawodów, miêdzy godz. 9 a
9.45. Dystanse: ch³opcy - 1000m

i 1500m, dziewczêta - 800m i
1000m.
28 kwiecieñ, sobota, godz. 9,
Szko³a Podstawowa nr 31, Grand
Prix w Badmintonie, impreza
cykliczna dla wszystkich, udzia³
w turnieju jest bezp³atny.

1 maj, wtorek, godz. 12, Pogoria
I, rozpoczêcie sezonu ¿eglarskie-
go 2007, impreza otwarta.
12 maj, sobota, godz.10, Park
Zielona, otwarcie sezonu rowero-
wego, impreza otwarta, bezp³at-
na.

Kalendarz imprez sportowych
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Medale dla par małżeńskich
24 lutego oraz 3 marca 2007 r. Prezydent Miasta Zbigniew Podraza wręczył parom małżeńskim,
z Dąbrowy Górniczej "medale za długotrwałe pożycie małżeńskie". Wyróżnienia przyznał małżon-
kom Prezydent Rzeczypospolitej Lech Kaczyński. 

Weronika i Tadeusz Masłowski, Halina i Czesław Szuliński, Lucyna i Waldemar Sus, Janina 
i Franciszek  Mazgaj, Maria i Stefan Dynek, Bogumiła i Jerzy Zalewski, Anna i Norbert Kocyba,

Wacława i Eugeniusz Nowak, Janina i Bolesław Tymowicz, Maria i Bronisław Kleszcz, Teresa
i Włodzimierz Bąk, Zofia i Władysław Czarnecki, Janina i Zenon Skóra, Janina i Stanisław 

Leksowski (60-lm.), Krystyna i Bogusław Dalach.  

Wanda i Mieczysław Imielski, Regina i Zbigniew Gołdyś, Helena i Marian Wyrwa, Danuta i
Czesław Lewandowski, Irena i Bogusław Żmija, Leokadia i Tadeusz Gępka, ,Zofia i Józef 

Kuliński, Marianna i Zygmunt Stychno, Krystyna i  Stanisław Flak, Barbara i Józef Kramarczyk,
Apolonia i Adam Kurowski, Helena i Lucjan Maj, Domicela i Stefan Antosiewicz, Helena

i Bogumił Kiszka, Stanisława i Bronisław Pakuła 

Janina i Tadeusz Kącik, Genowefa i Zdzisław Drapała, Krystyna i Jan Dobrowolski, Maria 
i Ryszard Zych, Stanisława i Ryszard Piaskowski, Lucyna i Janusz Czerwiński, Henryka

i Henryk Czapla, Wiesława i Bogubsław Olszewski, Wanda i Mieczysław Szymański (60-l),
Wiesława i Mieczysław Dąbrowski, Wanda i Bartłomiej Niewiara,Stanisława i Józef 

Sobczyk, Anna i Aleksander Malec, Helena i Zygmunt Adamczyk, Zofia i Stanisław Woźniak,
Zofia i Władysław Sołtysik (70-l)

Logina i Kazimierz Drapacz, Janina i Janusz Matys, Stanisława i Eugeniusz Sobierajski, Maria
i Edmund Rakowiecki, Adrianna i Zdzisław Pytlik, Anna i Emil Sikora, Władysława i Władysław

Gurgul, Danuta i Kazimierz Kowal, Zofia i Stanisław Błachno, Teresa i Robert Kowalczewski,
Anna i Henryk Góral, Halina i Edward Białas, Zofia i Marian Dybich.

Zenobia i Zdzisław Pałka, Halina i Edmund Cichy, Krystyna i Piotr Marian, Stanisława 
i Czesław Lulek, Ludomira i Stanisław Warmuz, Alfreda i Zdzisław Wasilewski, Krystyna 

i Ryszard Woźniak, Danuta i Sylwester Bagiński, Jadwiga i Lech Baniak, Stefania i Mieczysław
Winkler, Irena i Marian Katarzyński, Krystyna i Stefan Włodarczyk (60-l), Daniela 

i Kazimierz Ostaszewski (60-l), Krystyna i Bolesław Jankowscy (60-l)

Helena i Kazimierz Bernat, Janina i Ryszard Pudo, Marianna i Lucjan Chycki, Maria i Stefan
Jankowski, Zofia i Jerzy Bednarski, Zofia i Zygmunt Maluch, Zenobia i Mieczysław Balicki,
Wirginia i Czesław Gałuszka, Genowefa i Stanisław Lipowicz, Stanisława i Dominik Kopeć, 

Kazimiera i Henryk Sikorski, Maria i Czesław Ferek. 
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Dawno dawno temu, w odleg-
³ej galaktyce... Oj, przepra-
szam, to nie ta bajka... Za
siedmioma górami, za sied-

mioma lasami, za siedmioma kopalniami
i siedmioma hutami ¿y³ sobie Debeœciak.
W tym roku obchodzi³ swoje VI urodzi-
ny i z tej okazji zorganizowa³ tak¹ impre-
zê, ¿e musicie to przeczytaæ bo impreza
by³a na prawdê imponuj¹ca...

ZAŚPIEWAJMY COŚ

WESOŁEGO

Pierwszy dzieñ uroczystoœci urodzino-
wych to pi¹tek 23 marca. Ju¿ od godzi-
ny 17 mo¿na by³o us³yszeæ pierwsze
œmiechy, bo wiecie, Debeœciak to taki
weso³ek i ¿artowniœ, wiêc na swoje uro-
dziny zaprosi³ a¿ 7 kabaretów z ca³ej Pol-
ski i do tego jeszcze specjalne gwiazdy.
W pierwszy dzieñ swoich urodzin posta-
nowi³ zorganizowaæ Konkurs Filmowy i
Konkurs Piosenki. 

Wszystkie zaproszone kabarety przed-
stawi³y swoje piosenki, swoje filmy, a do-
pingowa³y je salwy œmiechu publiczno-
œci. W ogóle prawie przez ca³y pi¹tkowy
dzieñ da³o siê wyczuæ atmosferê rywali-
zacji. Zaraz po konkursie piosenki i filmu
prowadz¹cy imprezê, Adam Mrozowicz
i Tomek Sobieraj z kabaretu DNO, nie
dali odpocz¹æ nikomu i zaprosili wszy-
stkich do kolejnego konkursu. Tym ra-
zem stawk¹ by³a kolejnoœæ wystêpów
drugiego dnia VI urodzin Debeœciaka, a
konkurencja, trzeba przyznaæ, by³a bar-
dzo ciekawa - jak najd³u¿sze œpiewanie
imienia naszego jubilata a do tego dla
chêtnych i bardziej wtajemniczonych ro-
bienie jednoczeœnie przysiadów...

Parê chwil po zakoñczeniu pi¹tko-
wych konkursów pojawi³ siê pewien
problem... Prawie wszystkich ze œmie-
chu bola³y ju¿ brzuchy, a Debeœciak za-
powiedzia³, ze na jego urodzinach trze-
ba œmiaæ siê do koñca i zaprosi³ na scenê
trzech swoich przyjació³, nazwanych
przez niego "Trzema Tenorami"... Byli to:
Tomasz Jachimek i kabaret "Jachim
Presents", Piotr Ba³troczyk i Grzegorz
Halama... Powiem Wam, ¿e na prawdê
by³o ciê¿ko... Co chwila ktoœ nie wytrzy-
mywa³ i wybucha³ œmiechem, potem ko-
lejni widzowie i tak do koñca pierwsze-
go dnia imprezy... Dobrze, ¿e choæ oko³o
23 ale jednak, Debeœciak wypuœci³ wszy-
stkich do domu i pozwoli³ odpocz¹æ
przed kolejnym dniem imprezy...

ZAWODNICY NA START

Tego dnia drzwi d¹browskiego Pa³acu
Kultury Zag³êbia, gdzie Debeœciak goœci³
swoich przyjació³, by³y otwarte ju¿ od
godziny 15.30, gdy¿ o 16 Jubilat zapro-
si³ wszystkich na kolejny konkurs... Tym
razem by³ to prawdziwy mistrzowski po-
jedynek. Wszystkie kabarety, wszystkie,
jak jeden m¹¿: Made in China z Zielonej
Góry, Kabaret Skeczów Mêcz¹cych z
Kielc, Kabaret Limo z Gdañska, Neo-
Nówka z Wroc³awia, Kabaretus Fraszka
z Warszawy, Kabaret M³odych Panów z
Rybnika i Paranienormalni z Jeleniej Gó-

ry postanowi³y stan¹æ na ubitej ziemi,
lub jak kto woli na scenie i zmierzyæ siê
o zdobycie serc publicznoœci, która by³a
jurorami w tym starciu...

Podczas tegorocznych urodzin Debe-
œciak postanowi³ nawi¹zaæ do opery i
przedstawiæ j¹ w nieco innym œwietle,
nieco przybli¿yæ j¹ zwyk³ym ludziom,
którzy nawet nie spodziewali siê, ze ope-
ra mo¿e byæ a¿ tak ciekawa... a wystar-
czy³o po prostu przet³umaczyæ niektóre
arie operowe na jêzyk polski... na szczê-
œcie wyœmienicie siê tym zaj¹³ Kabaret
DNO i zaprezentowa³ swoje inspirowa-
ne dzie³a, z cyklu "O jak Opera", wszy-
stkim goœciom Debeœciaka... S¹dz¹c po
oklaskach w Zag³êbiu przyby³o fanów
opery...

Turniej zakoñczy³ siê oko³o godziny
22 i jedno mo¿na stwierdziæ na pewno:
zdecydowanie by³o bardzo œmiesznie i na
szczêœcie nikt w turnieju nie ucierpia³...
Teraz czas mia³o Jury, które musia³o pod-
j¹æ bardzo wa¿n¹ decyzjê i wybraæ naj-
lepsz¹ piosenkê, najlepszy film i najlep-
szy kabaret, a nie by³o to ³atwe zadanie... 

Punktem kulminacyjnym wieczoru
by³ kolejny, ju¿ 89 odcinek wspania³ego,
improwizowanego serialu
"Spadkobiercy". Ten kultowy ju¿ serial,
w re¿yserii Dariusza Kamysa rozbawi³
do ³ez wszystkich lub prawie wszystkcih
zgromadzonych na sali... O 23.15 goœcie
Debeœciaka opuœcili i obiecali przyjœæ w
niedziele, ostatni dzieñ jego VI urodzin...

PONOWNIE NEONÓWKA

Dzieñ III i ostatni. Dzisiaj Debeœciak za-
prosi³ znów kilku nowych goœci, kilku
pojawi³o siê te¿ bez zaproszenia... W nie-
dzielny wieczór na scenie najpierw poja-
wili siê prowadz¹cy urodziny w tym
dniu: Joanna Ko³aczkowska oraz Dariusz
Kamys i zaprosili na scenê osoby, bez
których VI urodziny naszego ¿artowni-
sia nie mia³by miejsca: Prezydenta Mia-
sta Zbigniewa Podrazê który ufundowa³
pierwsz¹ nagrodê, Pana Lechos³awa Ju-
szczyka z firmy "Lemir" Peugot, funda-
tora II nagrody, Grzegorza Perza - dyrek-
tora PKZ i fundatora III nagrody, oraz
Mariusza Karnowskiego - organizatora.
Potem pojawi³y siê tak¿e kabarety. III
miejsce, tytu³ "Œciaka" i 2 tys. z³ otrzy-
ma³ kabaret "Paranienormalni". II miej-
sce, tytu³ "Beœciaka" i 3 tys. z³ otrzyma³
kabaret "Limo" natomiast pierwsze miej-
sce i tytu³ "Debeœciaka 2007" i nagrodê
5 tysiêcy z³otych otrzyma³ podobnie jak
rok temu kabaret Neonówka.

Potem rozpocz¹³ siê koncert laureatów
i goœcia specjalnego dzisiejszego wieczoru
- Kabaretu Hrabi. T¹ czeœæ koncertu od-
wiedzili ¯wierk i Muchomorek, Lord Va-
der, Mistrz Yoda czy ksi¹dz Prymas...

Ok. godziny 22.30 s³ychaæ by³o je-
szcze pojedyncze oklaski najbardziej wy-
trwa³ych fanów Debeœciaka i tych mniej
wytrwa³ych te¿, którzy ju¿ nie mog¹ siê
doczekaæ kolejnych urodzin naszego We-
so³ka, tym razem juz siódmych... Zaraz,
zaraz... jak dobrze liczê w przysz³ym ro-
ku Debeœciak powinien iœæ do szko³y...
Oj bêdzie siê dzia³o...

Bertosz Matylewicz

Debeściak 2007

Dąbrowska Ściema Kabaretowa

Kabaret Neonówka z Wrocławia zwycięzca tegorocznego Debeściaka.

Grzegorz Halama - jeden z trzech tenorów piątkowego wieczoru.

Paranienormalni - 3 miejsce w  konkursie.


